
 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  19 de juliol de 2016 19:00 
Lloc  Sala JGL 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2016/8 
  
PRESIDENT    l�lm.        IGNASI GIMÉNEZ RENOM 

ASSISTENTS                   GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                    MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                    PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                    CANALIS ALSINA ALEIX 
                                    MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                    CREUS OLIVERAS JOAN 
                                    MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                    PEREZ MOREJON DANIEL 
                                    LEIVA REYES JOSE 
                                    PAPPALARDO AGUEDA ANGELA 
                                    HOMET VENTAYOL RAFA                                      
                                    CALAF VIVES JOSEP M 
                                    REBOLLO FLIX FERRAN 
                                    RASPALL ALUJA NURIA 
                                    MOYA KÖHLER JOAN 
                                    UYA PUIGMARTI JORDI 
                                    ALAMANY GUTIÉRREZ ELISENDA 
                                    GRACIA GORDILLO CONXI 
                                    GARCIA FANDINO BEA 
                                    URRUTIA MASANA LIDIA 
SECRETARI                     COLELL VOLTAS JOSEP  
INTERVENTORA               OLIVERA SÁNCHEZ ELENA 
 

 

ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
   - PLE2016/7 Ordinària 28/06/2016 
 2.- Resolucions a donar compte 
 3.- Concessió de la medalla de la Vila als comerços lligats a una mateixa família          
      que han prestat serveis durant mes de 50 anys 
 4.- Ratificació acord de l'autorització de la cessió concessió demanial anomenada  
      Servei de Bar Restaurant Plaça Calissó i Bar de l’Espai Tolrà.  
 5.- Acords de delegació de les competències del sanejament en alta de  
       l'Ajuntament de Castellar del Vallès en favor del Consorci per a la Defensa de  
      la Conca del Besòs i aprovació del corresponent conveni 
6.- Moció del grup municipal Som de Castellar -PSC per exigir un salari mínim de  
     referència als municipis del Vallès Occidental 
7.- Moció del grup municipal d'ERC  per incorporar Castellar a l’AMI 
8.- Moció del grup municipal d’ERC de neteja de les escoles 
9.- Moció dels grups municipals d'ERC i Decidim Castellar de suport al manifest del  
     Riu Ripoll 
10.- Moció del grups municipal de Som de Castellar-PSC, ERC, Decidim Castellar i  



      CDC  en defensa del dret a l'habitatge i de mesures per afrontar la pobresa  
      energètica  
11.- Assumptes sobrevinguts 
12.- Prendre raó de la renúncia al càrrec de regidor del Sr. Joan Moyà Köhler 
13.- Precs i Preguntes 
 
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.- Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta de la sessió de 
28 de juny de 2016. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
2.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 631 de 23 de juny al 721 de 
14 de juliol de 2016. 
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions de 21 i 28 de juny i 5 i 12 de juliol de 2016. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
PROPOSTES 
3.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA VILA ALS COMERÇOS LLIGATS A 
UNA MATEIXA FAMÍLIA QUE HAN PRESTAT SERVEIS DURANT MÉS DE 50 
ANYS. 
ATÈS que a proposta de l’Alcaldia i per mitjà de Decret núm. 670, de 5 de juliol de 
2016, s’ha iniciat expedient per tal d’acreditar els mèrits i altres circumstàncies que 
puguin fer acreedors a diferents comerços de la Vila, lligats a una mateixa família, i 
que porten mes de 50 anys prestat servei, d’una distinció honorifica en 
reconeixement a la dedicació i atenció al públic, fet que ha contribuït a donar un 
caràcter propi a la nostra Vila. 
ATÈS que la Comissió d’Honors i Distincions ha analitzar els antecedents i ha 
valorat els mèrits recopilats relatius a catorze establiments que complirien les 
condicions per les quals poden esser distingits, proposant l’atorgament als seus 
titulars de la medalla de la Vila com a distinció honorifica. 
ATÈS que l’expedient seguint el procediment previst ha estat sotmès a informació 
pública, sense que s’hagin presentat reclamacions o suggeriments, 
Vist el Reglament d’Honors i Distincions,aprovat  per cord del Ple, de data 1 de 
juliol de 1988, i modificat per acord d’aquest mateix òrgan municipal, en sessió del 
dia 27 de juny de 2006. 
A l’Ajuntament Ple es proposa, previa comissió informativa pertinent,  l’adopció del 
següent 
ACORD: 
Atorgar la medalla de la Vila als titulars dels establiments comercials que a 
continuació es relacionen, en reconeixement a la seva tasca de més de 50 anys de 
dedicació i atenció al públic. 
 1.-  Papereria, llibreria i impremta Vallès – 1955 
 2.-  Prat-Torras – 1952 
 3.-  Pastisseria Muntada - 1956 
 4.-  Frutos Ramírez – 1958 
 5.-  Xurreria del Poble – Pedro Palomero 
 6.-  Mañosa – 1957 
 7.-  Farmàcia Casanovas – 1945 
 8.-  Mobles Albert – 1954 
 9.-  Motos Altimira  
10.- Luque Sabater – 1956 +/- 
11.- Fruiteria Vila Borrull – 1947 +/- 
12.- Fleca Miserachs – 1956 
13.- Materials Amigó – 1956 
14.- Luque Pujol – Big Mat – transports Pujol   



 
INTERVENCIONS 
Informa el regidor  Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, després del 
dictamen emès per la Comissió d’honors i distincions d’aquest ajuntament reunit 
en data 5 de juliol d’enguany, avui portem a la consideració d’aquest plenari, la 
proposta d’atorgament de la medalla de la vila a 14 comerços locals que porten 
més de 50 anys prestant servei, de manera continuada i lligats a una mateixa 
família, al nostre municipi. 
Aquesta distinció ja es va atorgar fa 22 anys, l’any 1994, als comerços que llavors 
reunien aquests mateixos requisits. 
Passades més de dues dècades, s’ha considerat oportú , retre de nou 
reconeixement als comerços que des de llavors han assolit aquesta fita. 
L’activitat comercial d’un municipi, és un dels pilars principals sobre els quals 
s’articula la identitat d’un poble. El petit comerç arrelat al municipi genera activitat 
comercial de qualitat i al mateix temps serveix com un important eix cohesió social. 
Posar en valor aquest patrimoni, i fer-lo visible a través d’un reconeixement públic, 
com és l’atorgament d’una medalla de la Vila, es una manera de reconèixer que 
sense la feina diària de molts comerciants, segurament Castellar no seria com és 
ara.  Segurament seria un Castellar més impersonal,uniforme i mancat de 
personalitat.  
Per ERC el regidor Sr. Ferran Rebollo,  intervé dient que abans de res felicitar als 
comerços que reben aquesta medalla com a distinció honorifica als més de 50 anys 
de prestació dels seus serveis a la Vila. 
En els temps que corren, es fa cada cop més difícil imaginar un futur de més de 50 
anys obrin la persiana d'un establiment. Sense dubte l'esforç, el treball, la voluntat 
de servei i sobretot la renovació del comerç adequant-lo a les canviants necessitats 
d'aquesta societat de consum que ens toca viure, són les claus per aconseguir-ho. 
El comerç dona vida als pobles i ciutats, establiments que viuen a peu de carrer, 
amb un valor afegit molt apreciat, el tracte directe i de confiança, que ens donen 
els seus professionals darrere del taulell. El comerç és un factor clar en la creació 
de nous llocs de treball 
Des dels Ajuntaments, donar impuls i potenciar el nostre teixit comercial, donar 
suport a les associacions comercials, donar assessorament tècnic i informatiu, 
formació, jornades networking, prospecció comercial, són accions directes que 
ajuden a consolidar el teixit comercial local. 
Si com diem entre altres aspectes, el comerç dona vida als pobles i ciutats i crea 
nous llocs de treball, cal donar-li tot el suport necessari. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
4.- RATIFICACIÓ DE L’ACORD D’AUTORITZACIÓ DE LA CESSIÓ DE LA 
CONCESSIÓ DEMANIAL ANOMENADA SERVEI DE BAR RESTAURANT 
PLAÇA CALISSÓ I BAR DE L’ESPAI TOLRÀ. 
ATÈS que la Junta de Govern Local, en sessió del dia 28 de juny de 2016 va 
adoptar els acords següents: 
“PRIMER- Autoritzar la cessió de la concessió demanial anomenada Servei de Bar 
Restaurant Plaça Calissó i Bar de l’Espai Tolrà, adjudicada en data 30 de desembre 
de 2011 a l’empresa Goreto&The Rigos SCP, representada per la senyora Gisela 
Sellés Ribatallada, en favor del nou adjudicatari que serà el senyor Sergi Llobet 
Doroteo amb NIF 46.562.763-E 
SEGON.- Acordar que els efectes de la cessió de la concessió es produiran des de 
el moment en que les parts formalitzin en document administratiu  l’esmentada 
cessió en els termes previstos a l’article 93,2 de la Llei 33/2003, del patrimoni de 
les administracions públiques. 
TERCER.- Comunicar que a aquests efectes l’anterior adjudicatari s’encarregarà de 
fer els tràmits pel canvi de subministraments obligant-se fins aquesta data a estar 
el corrent en el pagament dels  referits serveis  



QUART.- Comunicar que a partir de la signatura del document administratiu de 
cessió el nou adjudicatari haurà de dipositar l’aval corresponent en substitució de 
l’aval que ara te dipositat l’adjudicatari originari i es subroga en la concessió 
demanial esmentada 
CINQUÈ.- Acordar el termini de vigència de la present concessió a favor de Sergi 
Llobet serà d’11 anys a comptar des de signatura del document administratiu que 
formalitzi la cessió. 
SISÈ. - Comunicar el present acord al Ple a efectes de la seva ratificació.  
SETÈ.- Comunicar el present acord a tots els interessats i a les regidories 
corresponents.” 
ATÈS que posteriorment a l’adopció de l’acord es va advertir uns errors materials 
que no afectaven ni a l’autorització de la concessió, ni a les condicions d’execució 
de la mateixa, ni al tipus de licitació, ni tampoc al termini de la concessió, i per tant 
no alteraven els elements substanciats del contracte, essent errors esmenables de 
conformitat al que disposa l’article 105.2 de la Llei 30/92, de 26 de novembre , de 
règim jurídic de les Administracions Públiques i del procediment administratiu 
comú. 
ATÈS que per Decret  del Tinent d’Alcalde i Regidor de Planificació i Recursos 
Generals i Serveis municipals núm. 678, de 6 de juliol, es va procedir a esmenar els 
errors materials observats, en els següents termes: 
“PRIMER.- Corregir l´error material observat en el nom de l’adjudicatari autoritzat 
per a la concessió del Servei de Bar Restaurant Plaça Calissó i Bar de l’Espai Tolrà, 
aprovat per acord de Junta de Govern local del 28 de juny de 2016 - 
1. a l’acord PRIMER: on diu “Autoritzar la cessió de la concessió demanial 
anomenada Servei de Bar Restaurant Plaça Calissó i Bar de l’Espai Tolrà,(...) a 
favor del nou adjudicatari que serà el senyor Sergio Llobet Doroteo amb NIF 
34.739.824A“. 
es substitueix per: “Autoritzar la cessió de la concessió demanial anomenada Servei 
de Bar Restaurant Plaça Calissó i Bar de l’Espai Tolrà, (...) a favor de Sergi Llobet 
Doroteo amb NIF 46562763E”. 
SEGON.- Notificar aquest acord als interessats i a les regidories corresponents.   
TERCER.- Comunicar el present acord al Ple a efectes de la seva rectificació.” 
 
Vistos els articles 41 i 60 del reglament del patrimoni dels ens locals, aprovat per 
Decret 336/1988, de 17 d’octubre. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Ratificar l’acord  adoptat per la Junta de Govern Local de data 28 de 
juny de 2016, relatiu a l’autorització de la cessió de la concessió demanial del Bar-
Restaurant plaça Calisso i bar de l’Espai Tolrà a favor del senyor Sergi Llobet 
Doroteo. 
SEGON.- Ratificar  igualment el Decret 678, del Tinent d’Alcalde i Regidor de 
Planificació , recursos Generals i Serveis Municipals , de data 6 de juliol de 2016, de 
rectificació d’errors materials relatius a la concessió demanial del Bar-Restaurant 
plaça Calissó  i bar de l’Espai Tolrà. 
TERCER.-  Notificar aquest acord als interessats 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta el regidor  Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC, tot 
dient que com queda definit en el títol, el present acord és de ratificació d’un 
acord anterior pres en Junta de Govern. També ratifiquen la correcció d’un petit 
error de redacció modificat en un decret posterior. 
El tema que ens ocupa ha estat llargament debatut amb alguns regidors i, també, 
de forma extensa i detallada, en la Comissió Informativa de la setmana passada. 
La Junta de Govern Local, en sessió del dia 28 de juny de 2016 va autoritzar la 
cessió del Servei de Bar Restaurant Plaça Calissó i Bar de l’Espai Tolrà, en favor 
d’un nou adjudicatari. 



L’Acord preveia que el termini de vigència de la present concessió a favor del nou 
adjudicatari serà d’11 anys, que són els que falten per finalitzar la concessió. 
Tal com vàrem comentar en la Comissió Informativa, entre les possibles opcions 
que podia prendre l’Ajuntament, per finalitzar la relació contractual, (que es preveia 
d’11 anys i que s’acaba als 4) 

- hem optat per aquella que minimitzava els perjudicis als gestors actuals de 
la concessió, ja que li permet recuperar una part de la inversió realitzada,   

- i, al mateix temps, és la que  permetia obrir la instal�lació de la forma més 
ràpida possible.  

- Evidentment sense que suposi cap perjudici per les arques municipals. 
També som conscients, com alguns regidors de l’oposició, que aquesta opció no 
garanteix al 100 x 100 la millor gestió possible de futur. (de fet cap formula és 
infal�lible) 
La legislació actual permet a un concessionari transmetre a un tercer la concessió, 
sempre que es compleixen les condicions establertes en les bases del concurs 
inicial, i per un temps equivalent al que falta per finalitzar la durada total de la 
concessió. 
Evidentment sempre amb l’acord de l’ajuntament. És aquest acord el que proposem 
per ratificar. 
Intervé a continuació, el regidor Sr. Rafa Homet,  ERC,  dient que darrera 
aquest traspàs hi ha una pilota financera que no podem obviar. Malgrat 
l‘Ajuntament ha facilitat un traspàs entre particulars per tal de que els anteriors 
concessionaris no quedessin entrampats amb un crèdit bancari heretat dels 
anteriors, hi ha un deute que s’arrossega i que ens fa tenir seriosos dubtes sobre 
la viabilitat econòmica d’aquest espai municipal. 
Celebrem la iniciativa i la il�lusió en el projecte del nou arrendatari, a qui desitgem 
molt d’èxit, però ens queda la sensació que ens caldria haver replantejat el 
projecte global de la plaça aprofitant l’impuls que se li donarà arran de la iniciativa 
ciutadana presentada als pressupostos participatius. 
Una mirada global sempre ajuda a encarar millor el futur. 
Per Decidim Castellar, el regidor Sr. Jordi Uyà,  intervé, a continuació que 
manifesta que de fet ens trobem davant d’un pur tràmit, ja que la decisió ja va 
ser presa per la Junta de Govern Local del 28 de juny i avui només es tracta de 
ratificar-la i com que qui ho ha aprovat per Junta de Govern Local té majoria 
absoluta és encara més un pur tràmit.  A un altre nivell, estem autoritzant 
l’establiment d’un acord entre privats que està previst en la llei d’hisendes locals. 
En el cas que ens ocupa, el del bar-restaurant Calissó,  amb un acord privat en 
el que el nou concessionari assumeix els deutes que ha contret l’anterior i es 
queda amb la resta de la concessió, pels futurs 11 anys. Fins aquí tot legal, tot 
formal. 
Però més enllà d’aquestes constatacions, purament legals i formals, i que son, per 
desgràcia, les més determinants, anem a veure què en podem treure a un altre 
nivell del que avui es ratifica per ple.   
Estem parlant del Calissó, bar-restaurant situat en d’un edifici municipal amb un 
 especial carisma, ja que en el seu temps havien estat el safarejos del poble i, com 
ja sabeu, en els safarejos és on hi ha un espai convivencial més intens, on es fa 
safareig de la vida pública i on tota veu corre entre ensabonada i aclarida. També 
en aquest espai hi va estat allotjat el Jutjat de Pau durant una temporada. 
Convivència i pau, una bona mixtura. Estrany doncs que en aquest edifici i en 
aquest espai, que ja fa bastants anys ha estat gestionat per mans privades a 
resultes del concurs de concessió fet per l’ajuntament, el darrer d’ells l’any 2011, 
no hagin reeixit els projectes més de quatre o cinc anys seguits. Estem parlant d’un 
espai amable, dels pocs que hi ha en el poble, amb una plaça al davant que es 
presta a romandre conversant o jugant. Una plaça en la qual properament s’hi 
faran millores pels jocs infantils. Ens preguntem: no serà que d’alguna manera no 
s’ha conceptualitzat bé l’ús que se li pot donar a aquest espai, més enllà de la pura 
explotació del negoci i de la rendibilitat del mateix? No serà que quan es fa una 



concessió d’un espai públic hauríem de ser més curosos en estudiar quin us i quina 
necessitat ciutadana pot cobrir el mateix i incloure això en els requisits del concurs? 
No serà que l’administració pública, com a delegada de la voluntat popular, s’hauria 
d’implicar més en vetllar per a que els espais concedits cobrissin una demanda o 
una mancança d’oferta lúdica, d’espais de trobada, de lloc, en definitiva, d’especial 
intercanvi social i que els safarejos tornessin a bullir d’intensitat? No serà que no és 
suficient en cobrar uns lloguers i uns cànons i només revisar succintament un pla 
de negoci? Perquè no estem parlant d’una iniciativa privada pura i dura, on, 
probablement, l’administració no hi ha de fiscalitzar massa. Estem parlant d’un 
edifici i d’un espai emblemàtic, ben situat, amable i amb infinites possibilitats, que, 
concessió darrera concessió, està essent deficitari perquè no s’ha trobat la manera 
de donar-li vida, de fer-lo, en definitiva, un espai públic acollidor i de trobada. I 
aquesta és una fórmula que s’hauria d’explorar ja que l’edifici, essent del poble, és 
una mica de tots, i entre tots hem de poder dir què volem que s’hi faci, en total 
entesa, és clar, amb aquells professionals que, havent guanyat la concessió, en 
vulguin fer un modus vivendi. 
Per tant, des de Decidim, més enllà del pur tràmit que avui aprovem, en el que es 
farà possible la cessió de la concessió per als propers anys a en Sergi Llobet, al 
que, des d’aquí, li desitgem el millor dels èxits, instem a  que es faci un estudi a 
fons de com fer que l’espai del Calissó, els safarejos del poble, tornin a bullir 
d’activitat i on la gent s’hi senti acollida, amb bon ambient de conversa, de música, 
d’oferta lúdica i cultural diversa. Aquest autèntic safareig ciutadà, si el sabem 
alimentar, farà que, de rebot, permeti als que agafen la concessió amb il�lusió i 
esforç, tenir una continuïtat i ajudar a donar estabilitat a l’indret. No ens fixem 
només en que les obligacions pecuniàries es compleixin. Posem ànima als 
safarejos!! Fem que aquest espai sigui un referent d’oferta cultural, musical i lúdica, 
atraient a la ciutadania de Castellar i, perquè no, dels pobles veïns. Per això, es 
clar, cal posar-hi imaginació i ganes i creiem, que tot i que la gestió sigui privada, 
l’administració no se’n pot desvincular del tot i potser caldria recollir en el plec de 
clàusules del concurs i en també en la coordinació de la programació cultural per 
part de la regidoria de Cultura, l’existència d’un projecte lúdic i cultural que cobrís 
ofertes diverses i necessàries al poble. I encara seria més interessant que el 
contingut d’aquesta oferta es formulés amb participació de la ciutadania. Però 
potser això es parlar d’una utopia? 
Per CDC intervé la regidora Sra. Bea Garcia,  que diu celebrem aquesta nova 
cessió, ja que creiem que l’espai dels servei de la plaça de Calisso és un lloc 
necessari per a la dimanització cultural del nostre poble . Creiem també que fora 
bo per part dels diferents estaments donar tot el suport als nous arrendataris en 
la voluntat d’oferir una programació cultural de petit formar, és per això que l 
nostre vot  serà favorable. 
En torn de replica, el regidor, Sr. Pepe Gonzàlez diu que sí que tenim previst 
parlar amb el concessionari, perquè es veritat   que desprès de la festa major es 
farà una remodelació a la plaça fruit d’un procés participatiu, en el qual es 
modificaran els usos de la plaça, lligant-la més a l’activitat infantil . 
En qualsevol cas, si que és veritat que no hem tingut massa fortuna alhora de la 
gestió, i esperem que amb el nou concessionari trobem el punt d’equilibri que 
permeti un bon funcionament. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
5.- ACORDS DE DELEGACIÓ DE LES COMPETÈNCIES DEL SANEJAMENT EN 
ALTA DE L’AJUNTAMENT DE CASTELLAR DEL VALLÈS EN FAVOR DEL 
CONSORCI PER A LA DEFENSA DE LA CONCA DEL BESÒS I APROVACIÓ DEL 
CORRESPONENT CONVENI 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar del Vallès està integrat en el Consorci BESÒS-
TORDERA. 
ATÈS que en data 27 de gener de 2015 l’Ajuntament de Castellar del Vallès, per 
acord de Ple, va ratificar la modificació dels seus estatuts. 



ATÈS que el Consorci, es defineix com una Entitat Local de caràcter associatiu, 
integrat per altres entitats locals les quals en tenen règims diferents pel que fa a 
l'atribució i gestió de les seves competències pròpies o delegades. 
ATÈS que la depuració d'aigües és una de les matèries o serveis essencials 
reservats en favor de les Entitats Locals segons l'article 86,2 de la Llei 7/1985 
Reguladora de Bases de Regim Local (LRBRL), igualment atribuïdes per Llei 
sectorial als ens locals, concretament a l'article 5 e) del Text refós de la legislació 
d'aigües de Catalunya (TRLAC) DL 3/2003, de 4 de novembre. 
ATÈS que el Consorci està reconegut com a administració actuant en la seva 
condició d'Entitat Local de l'Aigua bàsica (ELA) de sanejament en alta. 
ATÈS que els òrgans administratius poden delegar l'exercici de les competències 
que tenen atribuïdes en altres òrgans de la mateixa administració pública, encara 
que no depenguin jeràrquicament, o en els organismes i entitats públiques que en 
depenen o que hi estan vinculats. 
Vist allò previst a l'article 8 de la Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de 
procediment de les administracions públiques de Catalunya el qual indica que la 
delegació pot ser general o per a un procediment administratiu concret.  
Vist que la delegació d'una competència pot ser revocada en qualsevol moment per 
l'òrgan que l'ha conferit. La delegació de competències i la seva extinció, per 
revocació o per qualsevol altra causa, s'han de publicar al diari o butlletí oficial i, si 
s'escau, a la seu electrònica corresponents. 
ATÈS que, per majoria absoluta del nombre legal dels seus membres, s'ha 
d’aprovar per Ple la delegació de competències a favor de l'Entitat delegada, i que 
dita delegació requerirà per a la seva efectivitat l'acceptació de l'entitat delegada,  
ATÈS que les delegacions de competències i la seva extinció, per revocació o per 
qualsevol altra causa s'han de publicar en el (BOPB)Butlletí Oficial de la Província 
de Barcelona, i, si escau, a la seu electrònica corresponent, en virtut del que 
disposa l'article 8.6 de la Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de 
procediment de les administracions públiques de Catalunya. 
ATÈS que per concretar aspectes de la delegació s’ha redactat el corresponent 
conveni on es recullen aspectes tècnics de gestió en el termes establerts a l’article 
305,2 del decret 179/95, de 13 de juny 
Vist l’informe del tècnic municipal responsable de la gestió d’aquest servei sobre 
consideracions tècniques, d’optimització de prestació, especialitat tècnica del 
Consorci i economies d’escala que incideixen favorablement en aquesta delegació 
en favor del  Consorci públic referenciat.. 
Vist l’informe jurídic respecte al caràcter de delegació de competències que 
comporta aquest acord, així com que es requereix la majoria absoluta per la seva 
’aprovació  d’acord amb els articles 47,2 h) de la Llei 7/85 i 114,3 del decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril 
Vist l’informe de fiscalitzacio interventora 
ATÈS que el Consorci Besos Tordera ha adoptat l’acord d’acceptació de delegació 
mitjançant informe-proposta del seu gerent de data 22 de juny, que ha estat 
aprovada per unanimitat per la Junta General del Consorci el passat 29 de juny de 
2016 i que estableix literalment el següent 
 
“ANTECEDENTS 
L’Ajuntament de Castellar del Vallès integrat en el CDCRB, segons sol�licitud de 25 
de novembre de 2008 que fou acceptada el 10 de desembre de 2008. 
Tot i aquesta adhesió al Consorci l’Ajuntament, d’acord amb el que disposa l’article 
52.3 del Decret Legislatiu 3/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el Text 
refós de la legislació en matèria d’aigües de Catalunya, gestiona com Administració 
competent el Sistema públic de sanejament en alta Castellar del Vallès des de la 
seva construcció. 
El CDCRB ja gestiona com a Entitat Local de l’Aigua (ELA) i per tant Administració 
competent, altres 15 Sistemes de sanejament i que, en compliment dels seus 



Estatuts, és la seva voluntat actuar també com a ens gestor del Sistema Castellar 
del Vallès. 
Ara l’Ajuntament es proposa fer efectiva la delegació de competència del 
sanejament en alta a favor del Consorci, de fet està en tràmit d’aprovació per part 
de l’Ajuntament de Castellar del Vallès la delegació de competència i amb aquest 
propòsit es redacta conveni que ha de regular  les condicions de l’esmentada 
delegació, i que inclou, entre d’altres, la subrogació en la posició jurídica de 
l’Ajuntament en el que concerneix al règim de contractació de les instal�lacions 
esmentades. 
PROPOSTA:  
Primer.- ACCEPTAR la delegació de competències del sanejament en alta de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès.  
Segon.- FACULTAR al president per a la seva signatura del conveni i quals altres 
documents siguin necessaris. 
Tercer.-NOTIFICAR aquest acord a l’Ajuntament de Castellar del Vallès, a l’Agència 
Catalana de l’Aigua i al Contractista actual.” 
Per tot això la Comissió Informativa de Planificació proposa al Ple d’acord amb les 
atribucions que l’òrgan plenari te conferit per l’article 22 de la Llei 7/85, de 2 d’abril 
en relació amb l’article 47,2 h del mateix text legal, l’adopció dels següents 
ACORDS 
PRIMER.- Delegar en el Consorci Besòs Tordera, en la seva condició d’ELA bàsica 
de sanejament en alta, les competències en matèria de col�lectors, bombaments i 
estacions depuradores corresponen al servei de sanejament en alta de l’Ajuntament 
de Castellar del Vallès, les quals inclouen la potestat respecte a la gestió del servei 
d’acord amb allò previst a l’article 4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
les bases de règim local. 
SEGON.- Acordar que l’Ajuntament de Castellar del Vallès continuarà estan 
integrat en el Consorci Besòs Tordera en el nivell d’actuació de sanejament en alta, 
que comporta la realització per part del Consorci de les funcions assenyalades a 
l’article 5è, als punts 1 i 2 de l’article 6è, i a l’Annex II dels seus Estatuts. 
TERCER.- Aprovar el conveni aprovat per les dues parts que tindrà efectivitat a 
partir de l’1 d’octubre de 2016 i que regula aspectes tècnics de la delegació, amb el 
text íntegre que s’incorpora a continuació 
 
CONVENI D’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE CASTELLAR DEL VALLÈS AL 
CONSORCI PER A LA DEFENSA DE LA CONCA DEL RIU BESÒS   
Castellar del Vallès,                                 
R E U N I T S : 
D’una part el Sr. IGNASI GIMÉNEZ RENOM, alcalde de Castellar del Vallès, assistit 
pel Sr. Josep Colell Voltas, Secretari de l'Ajuntament de Castellar del Vallès. 
 
I d’una altra part, el Sr. SERGI MINGOTE i MORENO, President del Consorci per a la 
Defensa de la Conca del riu Besòs, assistit del Sr. Manuel Ramal i Mata, Secretària 
de l'esmentat Consorci. 
 
I N T E R V E N E N: 
El Sr. IGNASI GIMÉNEZ RENOM, en la seva qualitat d'Alcalde, en nom i 
representació de l'Ajuntament de Castellar del Vallès (en endavant l’AJUNTAMENT) i 
en execució de l'acord aprovat per l’Ajuntament en Ple en data 19 de Juliol de 2016 
El Sr. SERGI MINGOTE MORENO, en la seva qualitat de President del Consorci per a 
la Defensa de la Conca del riu Besòs (en endavant el CDCRB), en exercici de les 
facultats que li assignen els Estatuts del Consorci i l’acord de Junta General 29 de 
juny de 2016. 
 
Totes les parts es reconeixen mútuament capacitats per atorgar el present Conveni 
i, actuant en la representació que els hi correspon,  
 



EXPOSEN  
I.-Que l’AJUNTAMENT està integrat en el CDCRB, segons sol�licitud de 25 de 
novembre de 2008 que fou acceptada el 10 de desembre de 2008. 
II.- Que l’AJUNTAMENT, d’acord amb el que disposa l’article 52.3 del Decret 
Legislatiu 3/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la legislació 
en matèria d’aigües de Catalunya, gestiona com Administració competent el 
Sistema públic de sanejament en alta Castellar del Vallès. 
III.-  Que el CDCRB ja gestiona com a Entitat Local de l’Aigua (ELA) i per tant 
Administració competent, altres 15 Sistemes de sanejament i que, en compliment 
dels seus Estatuts, és la seva voluntat actuar també com a ens gestor del Sistema 
Castellar del Vallès. 
IV.-Que el CDCRB ha comunicat a l’Agència Catalana de l’Aigua la voluntat de ser 
l’Entitat Local de l’Aigua (ELA)  competent en relació amb aquest Sistema de 
sanejament. 
 
Per tal d’establir les condicions en què es desenvoluparan, en termes de 
col�laboració, les actuacions necessàries per a la continuació de l’explotació del 
Sistema de sanejament Castellar del Vallès, ambdues parts acorden subscriure el 
present conveni, el qual es regeix per les següents 
 
CLÀUSULES  
Primera.- Objecte del conveni  
És objecte del present conveni l’establiment de les condicions per les quals es 
regirà la col�laboració entre les parts intervinents, per a la gestió del Sistema de 
sanejament Castellar del Vallès. 
La gestió del Sistema implica l’efectiu exercici de les següents funcions: (i) 
l’operació, manteniment i reposició de les obres i instal�lacions de sanejament en 
alta, (ii)la intervenció administrativa dels abocaments al sistema, que abasta 
l’autorització d’abocament, la inspecció, la sanció i el rescabalament dels 
sobrecostos d’explotació, i (iii) la intervenció administrativa de les connexions de 
nous cabals al Sistema.  
Segona.- Abast del conveni 
En virtut del present conveni es reconeix al CDCRB Administració competent del 
Sistema Castellar del Vallès, format per les següents obres i instal•lacions de 
sanejament en alta:  
- l’EDARCastellar del Vallès  
- 3Estació de bombament  
-.8,347 km de col�lector en alta 
Veure plànols que s’adjunten com annex I. 
Tercera.- Compromisos del CDCRB. Explotació del Sistema 
El CDCRB, com a Ens gestor competent en matèria de sanejament del sistema de 
sanejament Castellar del Vallès, ha de subjectar-se, en tot cas, a les 
determinacions vigents del Decret 130/2003, de 13 de maig, pel qual s’aprova el 
Reglament dels serveis públics de sanejament, TRLAC i resta de legislació aplicable 
per raó de matèria. 
El CDCRB se subrogarà, en la posició jurídica de l’Ajuntament en relació 
amb el contracte adjudicat a l’empresa SOREA  Sociedad Regional de 
Abastecimiento de Aguas S.A i amb els plecs de condicions que regulen el 
seu desenvolupament assumint en conseqüència la totalitat de drets, 
deures i obligacions davant de l’empresa concessionària i tercers en 
l’exigència de les responsabilitats que es puguin generar en relació amb el 
compliment de l’esmentat contracte 
En conseqüència el CDCRB assumirà totes les obligacions de caire econòmic 
derivades directa o indirectament de l’esmentat contracte i en concret es 
compromet a abonar mensualment a l’empresa concessionària  els preus 



pactats contractualment a partir del 1 d’Octubre de 2016 i fins la 
finalització del contracte. 
Informació periòdica i seguiment 
El  CDCRB posarà a disposició de l’Ajuntament tota la informació relativa a 
l’explotació del Sistema de Sanejament i que com a mínim es concreta en: Memòria 
anual d’explotació del Sistema de Sanejament, així com tramesa d’informes 
puntuals cada vegada que així ho sol�liciti l’Ajuntament. 
El Consorci facilitarà anualment informe sobre la activitat administrativa relativa al 
control d’abocaments, que inclouràcens d’empreses,permisos i/o autoritzacions 
vigents, autoritzacions amb camió cisterna vigents, inspeccions i mostres de 
l’exercici corresponent, i activitat administrativa derivades de les inspeccions 
(requeriments i sancions). 
Quarta.- Compromís de l’AJUNTAMENT. 
L’AJUNTAMENT reconeix la competència reguladora i sancionadora del CDCRB en 
matèria d’utilització i abocaments a la xarxa de sanejament, d’acord amb el 
Reglament Regulador d’abocaments d’aigües residuals del CDCRB, que s’adjunta 
com annex II. 
Així mateix l’AJUNTAMENT podrà delegar en el Consorci la realització de 
determinades inspeccions a establiments industrials en matèria de medi ambient 
quan així ho estimi oportú independentment de la seva connexió a sistema o 
abocament a llera pública. 
L’Ajuntament es compromet a col�laborar amb el CDCRB i proporcionar-li la 
informació de què disposi relativa als abocaments i DUCA’s d’establiments 
industrials, a la qualitat de les aigües i de l’abocament del sistema públic de 
sanejament al medi receptor, així com altres dades derivades de l’exercici 
de l’alta inspecció, en tot allò que no vulneri la legislació vigent en matèria 
tributària. 
Assignar al CDCRB, a partir de la signatura del present Conveni, la gestió de les 
instal�lacions del sistema de sanejament Castellar del Vallès fins aquesta data 
gestionat per l’Ajuntament en les condicions tècniques, econòmiques i 
administratives adequades per a l’assumpció de les responsabilitats per aquest ens 
local, l’abast de la qual serà d’acord amb les condicions de disseny de les 
instal�lacions, sense perjudici de la futura transmissió de la titularitat de les 
instal�lacions. 
Cinquena.- Lliurament de la infraestructura   
Sanejament en alta 
Les obres i instal�lacions de sanejament en alta són traspassades al CDCRB per a la 
prestació eficient del servei. Aquest traspàs es formalitzarà mitjançant l’aixecament 
d’un acta de mutu acord, on hi constaran tots els elements d’obra i d’instal�lació 
que es cedeixen i altre documentació relativa al Sistema. 
L’Ajuntament lliurarà al Consorci  el projecte d’obra acabada (as built) si se’n 
disposa, de totes les instal�lacions motiu de delegació en el present conveni, així 
com els inventaris actualitzats d’equips, instal�lacions, material de taller, jardineria, 
laboratori , instrumentació on line, etc. 
Efectuat el traspàs, el CDCRB s’obliga a prendre al seu càrrec l’operació, el 
manteniment i les reposicions, d’acord amb l'establert al Reglament de Serveis 
Públics de Sanejament (Decret 130/03), i a utilitzar-les de la forma més adient per 
al seu aprofitament, destacant entre d’altres el compliment de la Directiva relativa 
al tractament de les aigües residuals urbanes 91/271 (Reial Decret 509/96 així com 
el que disposa el Decret Legislatiu 3/2003, de 4 de novembre, pel qual s'aprova el 
Text refós de la legislació en matèria d'aigües de Catalunya, sent el Consorci 
l’interlocutor únic davant l’ACA, a tots els efectes i en substitució de l’Ajuntament. 
Sisena.- Seguiment i Control del Conveni 
Una Comissió Mixta integrada per un regidor de l’Ajuntament de Castellar del 
Vallès, per la gerència del Consorci i per un tècnic de cada entitat, vetllarà per la 
correcte execució i interpretació de les estipulacions d’aquest conveni.Aquesta 



Comissió es reunirà amb caràcter ordinari, un mínim de 1 cop a l’any i, 
extraordinàriament sempre que sigui necessari a petició de qualsevol de les parts. 
Paral�lelament, es crearà una comissió tècnica que es trobarà de manera regular, 
amb una periodicitat mínima mensual, de la qual en formaran part representants 
del Consorci, de l’Ajuntament de Castellar i de l’empresa explotadora, per tal 
d’efectuar el seguiment de les incidències que puguin afectar al servei. 
 
Setena.- Vigència i extinció del Conveni 
El present Conveni restarà vigent a partir de l’ 1 d’Octubre de 2016 
A banda dels supòsits previstos a la normativa d’aplicació, aquest conveni 
s’extingirà anticipadament per :  
• Desaparició de l’objecte o impossibilitat d’assolir-lo.  
• Aprovació de modificacions normatives, a les quals no s’ajusti el redactat del 
Conveni.  
Vuitena.- Règim Jurídic  
El present conveni té naturalesa administrativa i en la seva interpretació i 
desenvolupament regeix l’ordenament jurídic administratiu, amb expressa 
submissió de les parts a la jurisdicció contenciosa administrativa.  
I prova de conformitat, ambdues parts signen el present document per duplicat 
exemplar i a un sol efecte, en el lloc i data assenyalats en l’encapçalament. “ 
 
QUART.- Establir que a partir de l’1 d’octubre de 2016, el Consorci Besos-Tordera 
es subroga en la posició jurídica de l’Ajuntament de Castellar del Vallès respecte del 
contracte de concessió del servei públic de gestió del sistema de sanejament 
d’aigües residuals, subscrit amb Sorea, Sociedad Regional de Abastecimiento de 
Aguas, SAU (NIF A08146367), adjudicat per acord del Ple de l’ajuntament de 30 de 
gener de 2007, i que és vigent fins el 31 de gener de 2017. 
CINQUÈ.- Notificar aquests acords a l’actual empresa concessionària, del servei, a 
la qual ja s’havia donat audiència prèviament mitjançant escrit de data 14 de juny 
proppassat, així com a l’Agència Catalana de l’Aigua 
SISÈ.-  Notificar el present acord al Consorci Besòs Tordera. 
SETÈ.- Publicar l’acord al BOPB i a la seu electrònica de l’Ajuntament. 
 
INTERVENCIONS 
El regidor  Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC, explica la proposta i diu 
que la  proposta recollida en el punt 5, és més transcendent i té més, no sé si 
“calat” és correcte, calado en castellà. També va ser extensament debatuda a la 
comissió informativa. 
La Proposa suposa: 

- Delegar en el Consorci Besòs Tordera, en la seva condició d’ELA (entitat local 
de l’aigua) bàsica de sanejament en alta, les competències en matèria de 
col�lectors, bombaments i estacions depuradores corresponen al servei de 
sanejament en alta de l’Ajuntament de Castellar del Vallès. 

- Acordar que l’Ajuntament de Castellar del Vallès continuarà estan integrat en 
el Consorci Besòs Tordera en el nivell d’actuació de sanejament en alta, que 
comporta la realització per part del Consorci de les funcions assenyalades a 
l’article 5è, als punts 1 i 2 de l’article 6è, i a l’Annex II dels seus Estatuts. 

- Aprovar el conveni, el text íntegre del qual s’inclou en la proposta i que 
regula els aspectes tècnics de la delegació. 

- Establir que a partir de l’1 d’octubre de 2016, el Consorci Besos-Tordera es 
subroga el contracte de concessió del servei públic de gestió del sistema de 
sanejament d’aigües residuals, subscrit amb Sorea, adjudicat per acord del 
Ple de l’ajuntament de 30 de gener de 2007, i que és vigent fins el 31 de 
gener de 2017. 

- Notificar aquests acords a l’actual empresa concessionària, del servei,a la 
qual ja s’ha donat audiència prèviament, així com a l’Agència Catalana de 
l’Aigua. 



- Notificar el present acord al Consorci Besòs Tordera. 
Si bé crec que la proposta és bastant clara, volia posar de manifest alguna 
consideració complementaria: 

- L’Ajuntament de Castellar del Vallès forma part del Consorci (CDCRB), 
segons sol�licitud de 25 de novembre de 2008 que fou acceptada el 10 de 
desembre de 2008. En l’actualitat en nostre ajuntament està representat, 
amb un vocal, en la direcció del consorci. 

- El CDCRB ja gestiona com a Entitat Local de l’Aigua (ELA) i per tant 
Administració competent, altres 15 Sistemes de sanejament i que, en 
compliment dels seus Estatuts, és la seva voluntat actuar també com a ens 
gestor del Sistema Castellar del Vallès 

- Tal com és recull en algun apartat de la proposta, Els òrgans administratius 
poden delegar l'exercici de les competències que tenen atribuïdes en altres 
òrgans de la mateixa administració pública, encara que no depenguin 
jeràrquicament, o en els organismes i entitats públiques que en depenen o 
que hi estan vinculats. 

- La delegació d'una competència pot ser revocada en qualsevol moment per 
l'òrgan que l'ha conferit, per tant aquesta decisió no és irreversible. 

- El Consorci Besos Tordera ja ha adoptat l’acord d’acceptació de delegació 
mitjançant informe-proposta del seu gerent de data 22 de juny. 

L’acord preveu el Seguiment i Control per part de l’ajuntament de Castellar: 
- A través d’una Comissió Mixta integrada per un regidor de l’Ajuntament de 

Castellar del Vallès, per la gerència del Consorci i per un tècnic de cada 
entitat, vetllarà per la correcte execució i interpretació de les estipulacions 
d’aquest conveni.. 

- I d’una comissió tècnica que es trobarà de manera regular, de la qual en 
formaran part representants del Consorci, de l’Ajuntament de Castellar i de 
l’empresa explotadora, per tal d’efectuar el seguiment de les incidències que 
puguin afectar al servei. 

Tal com es recull en l’acord, la cessió de competències serà efectiva a partir de l’1 
d’octubre. Aquesta cessió inclou la gestió del contracte actual entre l’ajuntament i 
Sorea que finalitza el 31 de gener de 2017. A partir d’aquesta data el consorci 
establirà la formula de gestió de la competències cedides. 
Per ERC, el regidor Sr. Rafa Homet, intervé per saludar la iniciativa, 
evidentment li donarem suport i posarem èmfasi  en que l’Ajuntament, doncs a 
partir d’ara, a través del consorci  tindrem  capacitat d’inspecció sobre els 
abocaments de les lleres, l qual cosa valorem molt positivament 
Per Decidim Castellar la regidora Sra. Elisenda Alamany, exposa que el punt 
del dia que ens ocupa avui fa referència a la delegació de competències de 
l’estació depuradora d’aigües residuals al Consorci del Besòs. Fins ara, 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès feia d’administració actuant rebent el fons de 
l’Agència Catalana de l’Aigua per valor de 600.000 euros i transferint-los a 
SOREA que era qui tenia l’explotació del servei concessionat fins al gener de 
2017. El conveni que entrarà en vigor l’octubre d’aquest any posa en mans del 
Consorci les competències d’operació, manteniment i reposició d’obres i 
instal�lacions de sanejament en alta; la intervenció administrativa dels 
abocaments al sistema; i la intervenció administrativa de les connexions de nous 
cabals al Sistema. A partir del gener de 2017, aquest Consorci obrirà doncs un 
concurs públic, de nou, per a l’explotació d’aquest servei. Ens podríem trobar, 
doncs, que SOREA torni a guanyar el concurs públic i la situació quedi 
pràcticament igual, amb la diferència que l’òrgan de control i funcionament ja no 
seria l’Ajuntament de Castellar del Vallès en solitari, sinó el Consorci amb qui 
l’ajuntament formaria part d’una comissió mixta que es reunirà una vegada a 
l’any i una comissió tècnica que es trobarà de manera regular amb una 
periodicitat mínima mensual. 
En principi, guanyem en competència reguladora i sancionadora, atès que el 
Consorci, per exemple, té la potestat d’obrir expedient per als abocaments indeguts 



a la llera del riu, fet que ja va tenir les seves corresponents denúncies al ple pel cas 
de la SATINA. També guanyem en especialització ja que amb la de Castellar, ja 
seran 19 les depuradores que gestionarà aquest ens supramunicipal. 
Alguns dels criteris que han motivat aquesta delegació de competències, però, han 
sembrat alguns dubtes en el nostre posicionament. El primer és per què es va 
prorrogar en junta de govern local de gener de 2016 aquest contracte si mesos 
després es volia prendre la decisió de delegar les competències de l’Ajuntament al 
Consorci. Creiem que en aquest cas falta mirada llarga. En aquest punt volem fer 
èmfasi en un seguit de decisions de què anem tenint notícia com política de fets 
consumats i que, ens agradaria poder debatre, en les múltiples taules que s’han 
anat proposant, com la de municipalitzacions però de la qual encara no en tenim 
notícia. Algunes de les motivacions per a aquesta delegació de competències també 
han vingut donades per la no-especialització tècnica d’aquest plec que hauria de 
sortir per a un futur concurs públic. Creiem que cal preveure el relleu d’especialistes 
en el cos del personal de l’Ajuntament per fer front a aquests plecs específics. En 
aquest cas, s’ha trobat aquesta solució mitjançant el Consorci però temem que això 
pugui produir-se en altres àmbits on això no sigui possible. Per aquests dubtes en 
el procediment i en els criteris que fan possible aquesta delegació de competències, 
el nostre vot serà el de l’abstenció. 
Per CDC, pren la paraula la regidora Sra. Bea Garcia,  per dir que en la nova 
línia de comunicació oberta amb els grups de l’oposició haguéssim agraït alguna 
reunió més tècnica prèvia a la comissió informativa per a l’explicació i aclariment 
de possibles dubtes, creiem que aquest és un tema prou sensible i que requeria 
d’alguna informació més. Malgrat tot estem d’acord amb la línia oberta i per tant 
el nostre suport serà favorable. 
S’obra un torn de replica amb el regidor Sr. Pepe González, Som de Castellar-
PSC, per dir que deures de la comissió de municipalització a la que feia 
referència la regidora de Decidim es va aprovar en el Ple de fa quinze dies, ter 
tant difícilment hem posar en marxa una iniciativa en tant poc temps.  
Tot contestant a la pregunta de perquè fa un any es va decidir fer una pròrroga i 
ara de cop es decideix portar una fórmula diferent, ja es va explicar en el seu 
moment que donada la complexitat de del projecte es va treballar  amb els 
tècnics municipals i s’ha arribat a la conclusió que aquesta  és la formula ideal. 
Per ara anem més ràpid i no donen temps fins el 31 de gener de l’any que ve per 
resoldre tot aquest tema. Precisament per què no podem deixar un buit i com 
que hi ha la possibilitat de que les competències municipals les podria adquirir el 
consorci, així doncs hem pensat que la fórmula millor era aquesta, que 
tinguessin temps i que a més  a més no hauria cap inconvenient de cedir 
aquestes competències a SOREA en tot el temps que li queda de contracte. 
Aquest acord requereix per la seva aprovació la majoria absoluta dels membres 
legals i fou aprovat de la forma següent: 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:     DISSET   (17) dels regidors de Som de Castellar-PSC, ERC i CDC 
Vots en contra:  CAP          
Abstencions :     QUATRE  (  4) dels regidors Decidim Castellar.  
 
6.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS SOM DE CASTELLAR-PSC I ERC PER 
EXIGIR UN SALARI MÍNIM DE REFERÈNCIA ALS MUNICIPIS DEL VALLÈS 
OCCIDENTAL 
La crisis dels darrers anys ha impactat negativament en la vida de moltes persones 
a Catalunya, Espanya i Europa. 
Així mateix, la reforma laboral aprovada pel Partit Popular, amb el suport de 
Convergència i Unió, ha incrementat la taxa d'atur alhora que ha augmentat la 
precarietat laboral de molts treballadors i treballadores a l'Estat espanyol, els quals 
han vist reduir els seus salaris fins el 30-40%. 



Al Vallès Occidental, amb un índex d’atur del 15,59% (66.093 persones aturades), 
ha disminuït el poder adquisitiu dels ciutadans i ciutadanes, alhora que 
s’incrementaven les situacions de vulnerabilitat i/o iniquitat social. 
Tenint en compte l’opinió de diferents experts i expertes del món acadèmic i 
sindical asseguren que el salari mínim de referència s’hauria de situar entorn el 
60% del sou mig (24.254 €), el que significaria una retribució anual de com a 
mínim 15.000 € (amb un salari mensual de 1.071,40 € i 14 pagues). 
ATESA la existència d’una iniciativa ciutadana anomenada “Anem a mil” que té com 
a objectiu aconseguir un salari digne per a totes les persones que treballen al 
nostre país, i que proposa que el salari mínim real a Catalunya esdevingui de mil 
euros mensuals a 14 pagues. 
Aquesta iniciativa vol impulsar un canvi de model laboral i productiu al nostre país, 
sobre la base de salaris dignes per a tothom. Un impuls que cal iniciar ja des de 
l’acció dels governs municipals de les ciutats en l’àmbit públic, i també en les 
negociacions col�lectives en l’àmbit privat.  
Tenint compte el exposat anteriorment, des del Grup Municipal de Som de 
Castellar- PSC conjuntament amb ERC creiem fermament que un salari mínim de 
referència facilitaria, a més d’assegurar les necessitats bàsiques, una major 
estabilitat a les plantilles i als mercats locals, alhora que milloraria l’eficiència, la 
productivitat i la qualitat, incrementaria el consum i faria del Vallès Occidental una 
comarca més competitiva, inclusiva i cohesionada. 
Per tot això proposem a l’Ajuntament  Ple  l’adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Participar activament en la creació d’un espai territorial de diàleg i debat 
amb els sindicats, les patronals, la resta d’administracions i forces polítiques entorn 
el Salari Mínim de Referència. 
SEGON.- Instar la Generalitat de Catalunya a continuar treballant per consensuar 
un salari mínim català en el marc del Consell de Relacions Laborals de Catalunya. 
Així mateix, instar la Generalitat a continuar avançant per ampliar fins als 1.000 € 
el sou mínim dels programes de col�locació de persones desocupades. 
TERCER.- Instar a les diferents administracions municipals, inclòs aquest 
Ajuntament, i supramunicipals a què promoguin l'ús de clàusules socials en 
general, i l'aplicació del salari mínim de referència en particular, a la contractació 
pública, en la mesura en que la normativa jurídica ho permeti. 
QUART.- L’adhesió de l’Ajuntament a la iniciativa ciutadana per un salari digne 
“Anem a mil”. 
CINQUÈ.- Traslladar aquests acords al Parlament de Catalunya,  a la Consellera de 
Treball, Afers Socials i Famílies, al Conseller d'Empresa i Coneixement, i al 
Conseller d'Economia i Hisenda, a la Federació de Municipis de Catalunya, a 
l'Associació Catalana de Municipis i a la Plataforma Anem a Mil. 
 
INTERVENCIONS 
Explica a moció  la regidora Sra. Anna Marmol,  Som de Castellar-PSC, tot fent 
lectura de la moció. 
Per part d’ERC intervé el regidor Sr. Rafa Homet,  que manifesta que l’actual 
salari mínim interprofessional LSMI fixat pel Govern espanyol és de 655 €, a 
França 1.425 €, a Alemanya 1.473 €, el Regne Unit 1.529 €, Irlanda 1.546 € al 
mes. 
Estem  parlant d’un salari mínim interprofessional que es calcula que a l’estat 
espanyol cobren  54’9 milions de persones,  és a dir un de cada tres 
treballadors/treballadores. Si a Catalunya a més tenim en compte que el nivell 
de vida és mes car, aquest treballadors/res son doblement penalitzats . Son 
moltes les entitats i sectors de les institucions europees que penalitzen i 
consideren totalment injust el LSMI fixat pel govern espanyol, de fet l’estat 
espanyol, com ja es tradició i consum hem complert diversos preceptes com el 
que germanitza el dret a una jornada laboral raonable o el que assegura un 
salari  digne. 



També, doncs seguint els acords del ple extraordinari contra la pobresa celebrar 
el passat 9 i 10 de març ens adherim a aquesta iniciativa. 
La campanya de la plataforma Amen a Mil te com a objectiu assolir un salari 
digne pels treballadors del nostre país i mentre no varií el LSMI fixat pel govern 
espanyol i el nostre país no sigui independent s’ha de buscar les mesures viables 
per dignificar els salaris quan tanta gent encara pateix  sous indecents que no 
permeten viure amb uns mínims necessaris. 
Per Decidim Castellar intervé el Sr. Joan Moyà ,  i diu que òbviament estem 
favor de millorar les condicions de vida de totes les persones i treballsdors que 
viuen al Vallès, i arreu. I en aquest sentit el dels sous és un espai de lluita 
essencial per aquesta fita. 
Nosaltres encara voldríem fer un pas més enllà, i estem en la línia de treballar per 
una renda mínima garantida (que lluny de ser una utopia, molts economistes 
acreditats com en Vicenç Navarro, defensen com a plenament aplicable). Per tant 
és obvi que estem a favor del que planteja la moció, i el nostre vot serà favorable. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
7.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC PER INCORPORAR CASTELLAR A 
L’AMI. 
Precedents 
El juliol del 2015, ERC va presentar una moció amb el títol Compromís de 
l’Ajuntament amb les eleccions plebiscitàries del 27s. En l’apartat d’acords aquesta 
moció proposava 5 punts per aprovar. El punt cinquè deia textualment:Sol�licitar 
l’adhesió del nostre ajuntament a l’Associació de Municipis per la Independència 
(AMI) en el cas que, a Castellar del Vallès, una majoria de ciutadans voti opcions 
independentistes en les plebiscitàries del 27s. 
Aquella moció va merèixer els vots afirmatius de tota l’oposició i els negatius de 
l’equip de govern. Per tant el 21 de juliol del 2015 la moció va ser rebutjada. 
D’acord amb la normativa del ROM: Quan una proposició i/o moció sigui votada pel 
Ple, no es podrà presentar una nova sobre el mateix tema durant el termini d’un 
any.Completat el termini que estipula el ROM, ERC recupera un dels punts de la 
passada moció. L’argumentació prèvia es refà ja que les dades obtingudes en les 
eleccions del 27s aporten molta informació 
Resultats eleccions 27s 
Una de les dades on es mesura la bona salut democràtica d’un poble és el seu índex 
de participació en unes eleccions. És evident que, sigui quina sigui, aquesta dada 
no treu legitimitat als resultats electorals però com més alta és la participació més 
expressada queda l’opinió de la totalitat de la població. En el cas de Castellar, 
l’abstenció en els darrers 5 anys ha oscil�lat entre el 50,86% a les europees (la més 
alta) fins a un 26,8% al Parlament del 2012 (la més baixa). Les municipals del 
2011 hi va haver una abstenció del 42,81% mentre que les més recents del 2015 
han estat d’un 40,31%. 
Tots aquests precedents han estat superats àmpliament en les darreres eleccions al 
parlament del 2015. El gràfic és prou eloqüent ja que situa l’abstenció en el 19%. 
 



 
 
Més d’un 81% dels castellarencs han expressat democràticament el seu compromís 
en relació a les seves preferències i esperances pel futur d’aquest país. 
Quins partits han votat els castellarencs? 
Castellar s’ha pronunciat inequívocament per una opció política representada per 
Junts pel Si. És quasi 3 vegades més que la segona opció escollida. Un 44% dels 
castellarencs confia en una opció que ha apostat clarament per la independència 
d’aquest país. 

 
El gran percentatge obtingut per Junts pel Si juntament amb l’elevada participació 
col�loca als que volen qüestionar quines són les preferències dels castellarencs en 
una difícil situació. Ni les més rocambolesques combinacions i extravagants lectures 
dels resultats permeten ocultar l’evidència. 
Quines opcions han votat els castellarencs? 



Una vegada que s’ha evidenciat que les eleccions al parlament han estat guanyades 
a nivell nacional per una majoria absoluta de diputats independentistes hi ha qui ha 
volgut qüestionar les eleccions plebiscitàries del 27s fent una lectura exclusivament 
de vots. A nivell municipal els resultats han estat claríssims. Un 53% han triat 
independència. Gairebé 20 punts més que els partits que apostaven clarament per 
l’unionisme. A un costat hi ha Junts pel Si i les CUP mentre que l’altre PSC, C’s i PP. 
Les altres opcions constitueixen un indefinible 13% ja que Pacma, Vots en blanc, 
 

 
 
i Recortes Cero no s’han pronunciat en cap sentit pel que fa a l qüestió 
nacional. Pel que fa a Unió, cal dir que sempre s’hamanifestat en el sentit 
de no posar límits a la sobirania de Catalunya i Catalunya si que es pot han 
demanat expressament que no se’ls compti en un bàndol ni en l’altre. 
 

 
Però si algú persisteix en fer una lectura no ja plebiscitària sinó referendaria els 
números no els sortiran tampoc a favor. Fins i tot en el cas de barrejar tot en el que 



no sigui si en el costat del no tindríem un 53% a favor de la independència i un 
47% en contra. Sis punts per sobre! 
 
Es legítim que l’equip de govern actuï en contra d’una amplia majoria de 
castellarencs? 
Les dades anteriors demostren ben clarament quina és la voluntat de la majoria de 
castellarencs expressades en les eleccions del 27s. També es podrien reforçar 
aquestes dades amb les obtingudes en el procés participatiu del 9N. No farien res 
més que confirmar i ampliar les dades mostrades 
L’Ajuntament, representant inequívoc i legal de la majoria de castellarencs no pot 
girar l’esquena a la realitat de Castellar. Les seves decisions, pel que fa a temes 
nacionals, haurien de coincidir amb la voluntat expressada de la ciutadania en lloc 
de les directrius marcades pel partit. 
A l’empara d’aquestes contundents evidències presentem la següent moció 

 
Moció per incorporar Castellar a l’AMI 

 
ATÈS que les eleccions que el 27s a Castellar varen tenir una participació de més 
81% de la població. 
ATÈS que més d’un 53% dels castellarencs s’han pronunciat d’una manera 
inequívoca a favor de la independència de Catalunya. 
ATÈS que l’Ajuntament de Castellar ha d’estar al costat de les legítimes aspiracions 
dels ciutadans que administra. 
ATÈS que un 83% de castellarencs varen votar SI-SI a la consulta popular del 9N 
ATÈS que votar en contra d’incorporar Castellar del Vallès a l’AMI seria interpretat 
com un menyspreu a la voluntat dels castellarencs expressada inequívocament i 
clarament a les eleccions del 27S i a la consulta popular del 9N 
El grup municipal d’ERC proposa al ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Sol�licitar l’adhesió del nostre ajuntament a l’Associació de Municipis per 
la Independència (AMI). 
SEGON.- Valorar, interpretar i actuar d’acord amb el desitjos de la majoria de 
castellarencs pel que fa a la qüestió nacional expressada a les urnes. 
TERCER.- Comunicar aquest acord al Parlament de Catalunya, al govern de la 
Generalitat i a l’entitat Associació de Municipis per la Independència. 

 
INTERVENCIONS 
El  regidor  Sr. Josep M Calaf,  ERC, intervé per explicar la moció, dient que el 
juliol del 2015, ERC va presentar una moció amb el títol Compromís de 
l’Ajuntament amb les eleccions plebiscitàries del 27s. Proposava 5 punts per 
aprovar i en el cinquè deia textualment:Sol�licitar l’adhesió del nostre 
ajuntament a l’Associació de Municipis per la Independència (AMI) en el cas que, 
a Castellar del Vallès, una majoria de ciutadans voti opcions independentistes en 
les plebiscitàries del 27s. 
Aquella moció va ser rebutjada amb els vots negatius de l’equip de govern. 
D’acord amb la normativa del ROM: Quan una proposició i/o moció sigui votada pel 
Ple, no es podrà presentar una nova sobre el mateix tema durant el termini d’un 
any. Completat el termini que estipula el ROM, ERC recupera un dels punts de la 
passada moció. L’argumentació prèvia es refà ja que les dades obtingudes en les 
eleccions del 27s aporten molta més informació. 
El procés cap a la independència va començar al carrer, va continuar a les urnes i 
acabarà a les urnes. Ha d’esser, per tant, escrupolosament democràtic. Per això el 
parlament i el govern han intentat totes les vies possibles per fer un referèndum o 
una consulta. En tota aquesta insistència les dues úniques vies on s’ha aconseguit 
fer una lectura de la voluntat popular ha estat en el procés participatiu del 9N i en 
les eleccions plebiscitàries del 27s. Les dades del procés participatiu del 9N ja varen 
ser àmpliament argumentades en la passada moció.  



Resultats eleccions 27s 
Una de les dades on es mesura la bona salut democràtica d’un poble és el seu índex 
de participació en unes eleccions. És evident que, sigui quina sigui, aquesta dada 
no treu legitimitat als resultats electorals però com més alta és la participació més 
expressada queda l’opinió de la totalitat de la població. En el cas de Castellar, 
l’abstenció en els darrers 5 anys ha oscil�lat entre el 50,86% a les europees (la més 
alta) fins a un 26,8% al Parlament del 2012 (la més baixa). Les municipals del 
2011 hi va haver una abstenció del 42,81% mentre que les més recents del 2015 
han estat d’un 40,31%. 
Tots aquests precedents han estat superats àmpliament en les darreres eleccions al 
parlament. La participació en el 27s es va situar per d’Amunt del 81%. l’abstenció 
ara, només del 19%. 
Atès que sotmetem aquesta moció a l’àmbit municipal hi volem aportar les dades 
que afecten estrictament als resultats locals. 
Castellar s’ha pronunciat inequívocament per una opció política representada per 
Junts pel Si. És quasi 3 vegades més que la segona opció escollida. Un 44% dels 
castellarencs confia en una opció que ha apostat clarament per la independència 
d’aquest país. 
El gran percentatge obtingut per Junts pel Si juntament amb l’elevada participació 
col�loca als que volen qüestionar quines són les preferències dels castellarencs en 
una difícil situació. Ni les més rocambolesques combinacions i extravagants lectures 
dels resultats permeten ocultar l’evidència. 
Però més que opcions partidistes concretes el que volem destacar es quina 
orientació te el vot a nivell municipal. I, en aquest àmbit, els resultats han estat 
claríssims. Un 53% han triat independència. Gairebé 20 punts més que els partits 
que apostaven clarament per l’unionisme. A un costat hi ha Junts pel Si i les CUP 
mentre que l’altre PSC, C’s i PP. Les altres opcions constitueixen un indefinible 13% 
ja que Pacma, Vots en blanc, i Recortes Cero no s’han pronunciat en cap sentit pel 
que fa a la qüestió nacional. Catalunya si que es pot han demanat expressament 
que no se’ls compti en cap bàndol. 
Però si algú persisteix en fer una lectura no ja plebiscitària sinó referendaria els 
números no els sortiran tampoc a favor. Fins i tot en el cas de barrejar tot en el que 
no sigui SI en el costat del NO tindríem un 53% a favor de la independència i un 
47% en contra. Sis punts per sobre! 
Les dades anteriors demostren ben clarament quina és la voluntat de la majoria de 
castellarencs expressades en les eleccions del 27s. També es podrien reforçar 
aquestes dades amb les obtingudes en el procés participatiu del 9N. No farien res 
més que confirmar i ampliar les dades mostrades 
L’Ajuntament, representant inequívoc, legítim i legal de la majoria de castellarencs 
no pot girar l’esquena a la realitat de Castellar. Les seves decisions han de coincidir 
sempre amb la voluntat expressada per la ciutadania en lloc de les directrius 
marcades pel partit. 
A l’empara d’aquestes contundents evidències presentem la següent moció 

 
Moció per incorporar Castellar a l’AMI 

Atès que les eleccions que el 27s a Castellar varen tenir una participació de més 
81% de la població. 
Atès que més d’un 53% dels castellarencs s’han pronunciat d’una manera 
inequívoca a favor de la independència de Catalunya. 
Atès que l’Ajuntament de Castellar ha d’estar al costat de les legítimes aspiracions 
dels ciutadans que administra. 
Atès que un 83% de castellarencs varen votar SI-SI a la consulta popular del 9N 
Atès que votar en contra d’incorporar Castellar del Vallès a l’AMI seria interpretat 
com un menyspreu a la voluntat dels castellarencs expressada inequívocament i 
clarament a les eleccions del 27S i a la consulta popular del 9N 
Es proposa al ple de l’Ajuntament de Castellar del Vallès l’adopció dels següents 
acords: 



1. Sol�licitar l’adhesió del nostre ajuntament a l’Associació de Municipis per la 
Independència (AMI). 

2. Valorar, interpretar i actuar d’acord amb el desitjos de la majoria de 
castellarencs pel que fa a la qüestió nacional expressada a les urnes. 

3. Comunicar aquest acord al Parlament de Catalunya, al govern de la 
Generalitat i a l’entitat Associació de Municipis per la Independència. 

Intervé per Som de Castellar-PSC, el regidor Sr. Aleix Canalis, per dir que 
sense entrar a valorar si entenem que ha passat un any o no de la última vegada 
que aquest tema s’ha portat a aquest plenari, tenint en compte que el plenari del 
mes de juliol del 2015 va ser el dia 21 i avui som dia 19, el cert és que avui els 
podríem tornar a llegir  paraula per paraula la intervenció que va fer aquell dia 
l’Alcalde per justificar el sentit del vot de l’equip de govern. Estiguin tranquils 
que no ho farem, però si és del seu interès la tinc aquí. Avui, com fa un any 
menys dos dies, el nostre vot serà negatiu. 
Per Decidim Castellar la regidora Sra. Elisenda Alamany,  manifesta que fa un 
any, Decidim Castellar va participar de la proposta que volia establir el 27 de 
setembre com unes eleccions plebisictàries. Érem conscients que l’aparell de 
l’Estat no ens havia deixat cap altra alternativa que plantejar aquells comicis 
com un referèndum. No obstant això, en la nostra argumentació ja alertàvem de 
dos elements que ens semblaven claus a l’hora d’eixamplar aquest procés i de 
donar-li el caràcter constituent que es mereixia.  
Dèiem que calia explicar molt bé quin model de país es volia construir per poder 
avançar cap a un estat just amb el suport de moltes altres forces sobiranistes, com 
les que apuntaven al dret a decidir i que van ser menyspreades i banalitzades des 
d’un primer moment, però que en canvi van ser utilitzades per a un recompte 
volgut quan els números d’aquells que defensaven la independència quedaven 
curts. És també, per la mateixa cosa que suposem que en el text de la moció d’avui 
no apareixen els resultats del 26J on queda clara la victòria de la força d’En Comú 
Podem com a primera força escollida per part dels castellarencs i castellarenques.  
Som en un moment de bloqueig nacional important i no fem cap bé ignorant en el 
punt on ens trobem. Poc s’ha discutit sobre models d'estat i sobre maneres de 
constituir-lo intentant buscar punts en comú amb altres forces, massa de posar a 
una banda i l’altra d’una línia imaginària atiada també per mitjans de comunicació 
que separava els bons patriotes dels traïdors. El debat ha estat abrandat, 
apassionat, tant que corre el risc de cremar-ho tot i tornar al punt d’origen. 
I és així el cas mes clar que avui Ana Pastor ex-ministre de foment del PP és ara 
presidenta del Congrés gracies al vot en blanc d’aquest bloc nacionalista més els 
vots a favor de  Partit Demòcrata Català en al seva primera intervenció en el 
congres espanyol. 
Per això no caldria aturar-se un moment a pensar què estem fent? Els espais buits 
en política, com en la física, no existeixen: o els ocupes o te’ls acaben ocupant. Des 
d’aquesta perspectiva, es poden entendre les victòries de la dreta a Europa, 
explicable també per moltes altres variables, però també per unes demandes orfes, 
que no troben representativitat en el discurs i l’acció de l’esquerra. Ens hi juguem 
molt.  
Avui ja sabíem que marxaríem a casa amb el vot contrari del PSC a aquesta moció, 
malgrat que entre les seves files i de manera individual ens podríem trobar que 
algun dels seus regidors va votar a favor de la independència el 9N. En els darrers 
mesos i amb el canvi de la composició d’aquest consistori crec que malgrat ser una 
àgora representada per membres independentistes i membres que no ho són, hem 
pogut arribar a acords sobre moltes coses. Crec que tots estem d’acord amb 
l’anàlisi d’un país que cal ser repensat per servir a les classes populars. Com a dada 
recent que ens permet copsar la magnitud del que tenim al davant és el fet que el 
40% dels catalans i catalanes pertany a una classe social inferior als seus pares i la 
taxa de desigualtat a Catalunya és superior a la mitjana d’Europa i d’Espanya.  
Això que expliquem, però, no pretén ser el debat trampós de l’eix social per davant 
de l’eix nacional. La construcció col�lectiva del nou temps a Catalunya té un 



caràcter multidimensional, les agendes democràtica, social i nacional no poden 
forjar-se per separat, hi ha valors, estratègies i conflictes que les interconnecten. 
Catalunya, i encara més després dels resultats del 26J a la resta de l’Estat espanyol 
ha de fer el seu camí i ha d’aspirar a ser sobirana; però ho farà amb propostes 
polítiques des d’un espai ampli d’esquerres que hagin pogut demostrar un canvi de 
dinàmiques internes de partit; cap a la democratització de les estructures i 
defensant un model de país que prioritzi l'aturada dels desnonaments, dels 
acomiadaments i de les retallades i les privatitzacions per sobre del pagament del 
deute; així com la gestió pública de tot l'ensenyament, la sanitat, justícia, obra 
pública, etc. Però el que hi ha actualment, el pla de xoc que es va anunciar per part 
de l’actual govern de la Generalitat (amb un compromís de 270 milions d’euros) és 
radicalment insuficient, es tracta d’una quantitat equivalent al 0,8% del pressupost 
de la Generalitat (en contrast amb el 7% del pla de Barcelona sobre el seu 
pressupost, per exemple). Consolida retallades i privatitzacions : ni un sol esment a 
restablir les inversions de la llei de barris, cap intenció de revertir la venda d’ATLL; 
deixa la Renda Mínima d’Inserció i les escoles bressol en situació de clara 
residualitat. La dimensió social del procés constituent no pot quedar ancorada en 
l’austeritat injusta, tampoc no pot quedar a mans d’un partit amb una gran crisi 
interna, que difícilment pot divisar el futur d’un país, si amb penes veu el del seu 
partit.  L’escenari polític ha canviat de forma evident i tot indica que de forma 
permanent. No és un contrasentit que davant de tanta diversitat política ho 
centrem tot en un binarisme independència sí/independència no? Hem parlat molt 
de llibertat, però poc de com planificàvem el nostre alliberament. Diu el filòsof 
català, Xavier Antich, que Tocqueville explica, en relació a la independència dels 
EUA, que els actes de llibertat es produeixen perquè han vingut precedits d’actes 
d’alliberament i, per tant, d’actes en què la llibertat ja s’ha exercit positivament, si 
es vol a menor escala o en algunes parcel�les determinades. Cap canvi important es 
produeix d’un dia per l’altre, perquè no hi ha trencaments radicals. No podem 
desplaçar l’horitzó utòpic a un moment a partir del qual tot quedarà resolt. Així no 
passen les coses, perquè així no han passat mai.  En definitiva, la fi del cicle iniciat 
el maig de l'any passat, ha canviat moltes coses, però més que resoldre els dilemes 
llavors ja existents, diríem que els ha convertit en més complexos. A nosaltres 
també ens toca de començar a pensar si tenim prou a fer continuar traçant aquesta 
línia imaginària de què parlàvem i que si bé era important en una primera fase del 
procés, per saber quines eren les posicions de cada partit, ja no ho és pel que en 
resta. Si mirem el que s’esdevé en molts països d'Europa, entendrem que si no 
volem que guanyi la dreta demagoga i xenòfoba, tenim una feina urgent i 
inexcusable. 
En torn de replica intervé el regidor Sr. Josep M Calaf,  ERC,  que manifesta 
que des de la última moció que vam presentar ha passat un any i dos dies, però 
també entre mig hi han hagut unes eleccions que es poden llegir en clau 
plebiscitària, i en base a aquestes eleccions i a la informació que se’n pot recollir, 
crec que l’Ajuntament, l’equip de govern també pot posicionar-ne encertadament 
respecte al que vol la majoria de castellarencs. 
I perquè aquestes eleccions i no unes altres?, son opcions però no se’n pot fer 
una lectura estricta pel que fa a la independència de Catalunya, per tant intentar 
fer servir aquestes eleccions per dir si som més o menys, les úniques, que per 
mi tenen un caràcter mes plebiscitari, eren les del 9  de novembre i del 27 de 
setembre, aquests dos esdeveniments electorals son els que ens donen una mica 
d’informació sobre el que pensen la majoria de castellarencs.  En qualsevol cas, 
jo preguntaria a l‘equip de govern  
si en els proper mesos té alguna intenció d’abordar aquest tema. 
Intervé el regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, per dir que aquest 
equip de govern s’ha manifestat amb 13 o 14 ocasions clarament a favor del dret 
a decidir del poble de Catalunya en relació a aquest tema, per tant estadístiques 
que no son estrictament un referendum amb una pregunta clara i definida sobre 
el fet, és una mica absurd. La solució definitiva seria poder fer quest referendum 



i no fer volades de coloms amb entitats municipalistes en les quals nosaltres 
considerem que el nostre ajuntament no hi ha de ser. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA 
Vots a contra :   ONZE     (11) dels regidors de Som de Castellar-PSC 
Vots a favor:     DEU       (10) dels regidors d’ERC, Decidim Castellar i CDC 
Abstencions :     CAP 
 
8.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’ERC DE NETEJA DE LES ESCOLES 
En l’últim Consell Escolar, celebrat el passat dia 6 de juliol, es va constatar la 
disconformitat d’algunes direccions i AMPA’s d’escoles en relació a la neteja 
d’aquestes, ja que el gruix de la neteja de les escoles finalitza quan acaba el curs i 
no es manté durant la última setmana de juny, quan ja s’han acabat les classes 
però el professorat encara fa ús de les instal�lacions, ni durant els casals d’estiu. 
Per tant, atès que quan s’acaba el curs, només queden a les escoles les 
treballadores de la neteja amb contracte d’eventuals (ja que el personal fix finalitza 
la seva feina quan acaba el curs i no es reincorpora fins que aquest comença). 
ATÈS que el personal eventual és el que es reparteix per les escoles per fer un 
mínim manteniment però no aconsegueix fer una neteja en condicions de les 
escoles (ja que no sempre poden passar per totes i molt menys netejar a fons). 
ATÈS que a les escoles s’hi fan casals d’estiu fins a finals de juliol amb la 
conseqüent afluència de nens i de desgast que suposa per les instal�lacions. 
ATÈS que el servei de neteja de les dependències municipals, en les que s’hi 
inclouen les escoles, no es presta amb personal propi sinó mitjançant un contracte 
de serveis a la contractista Multinau, SA.   
El grup municipal d’ERC, presenta aquesta moció i demana que es debatin i passin 
a aprovació del Ple de la Corporació municipal els següents: 
ACORDS: 
PRIMER.-  Que es faci una neteja extraordinària de les escoles a principis del mes 
de setembre per deixar les instal�lacions apunt per quan es reincorporin professorat 
i alumnes. 
SEGON.- Que s’ampliï la neteja de les escoles fins a finals del mes de juliol quan 
acaben els casals d’estiu de les escoles i que, de conformitat amb l’acord “Primer”, 
es facin les gestions corresponents amb la contractista Multinau, SA, (o amb la que 
pugui ocupar el seu lloc en un futur), per tal de cara al curs 2016/2017, la neteja 
de les escoles es mantingui fins a finals del mes de juliol.  
  
INTERVENCIONS 
Explica la proposta la regidora Sra. Nuria Raspall,  ERC,  que llegeix la 
proposta 
Intervé la regidora Sra. M. Antònia Puig,  Som de Castellar-PSC, dient que 
Em sap greu començar dient que no votarem a favor de la seva moció, perquè els 
acords que vostès demanen ja venen reflectits en el contracte amb l’empresa de 
neteja i ja en varen ser informats. 
Entenem que  la neteja és important en qualsevol lloc,i ho és encara més quan 
parlem de la neteja de centres escolars. Una bona higiene diària és primordial, i 
també realitzar una  neteja a fons  en certs  períodes.   
Per aquest motiu, seguirem molt de prop i de manera acurada, reforçant el control 
sobre el concessionari, com s’està fent desprès del Consell Escolar, per tal de 
vetllar el compliment de les condicions del contracte vigent,continuarem  demanant 
informació a les direccions, als conserges, i realitzant visites de control.  
Però no podem votar a favor d’una moció que en els acords fa unes demandes que 
ja queden recollides en el contracte actual. 
Intervé a continuació per Decidim castellar la regidora Sra. Elisenda Alamany,  
que manifesta que la postura del seu grup serà l’abstenció, però ens estranya 
perquè aquest mateix debat o diàleg ja es va tenir en la comissió informativa i es 
va demanar que hi hagués la possibilitat de reformular la moció, i si s’hagués 
reformulat en algun sentit nosaltres hauríem votat a favor perquè ens semblava 



be, llavors no entenem perquè es torna a presentar igual i perquè no hi ha hagut 
debat entre els dos grups. 
Per CDC la regidora Sra. Bea Garcia, pensem que perquè una instrucció quedi 
recollida en un contracte i que no es compleixi es pràcticament el mateix, per 
tant si que creiem que cal un seguiment acurat d’aquestes condicions, 
segurament el contracte si que recull aquesta petició, però si no es fa el 
seguiment i no es duu a terme, es que no  hi fos. Per tant com que no ens acaba 
de quedar clar quin és el tema el nostra vot, en aquest sentit, també serà 
l’abstenció. 
S’obra un torn de rèplica amb la regidora Sra. Núria Raspall, ERC, dient que no 
hi ha hagut un diàleg perquè nosaltres varem presentar una moció, i no hem 
rebut per part de cap grup ni cap esmena ni petita modificació. També dir que 
ens sorpren, que tal i com ha dit la regidora d’educació, els dos acords que 
nosaltres presentem ja estan recollits, però no es fan complir. 
S’obra un torn de replica amb la regidora Sra. M. Antònia Puig,  Som de 
Castellar-PSC, dient que tal com ja em manifestat vetllarem perquè això no passi 
mes. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA 
Vots a contra :   ONZE     (11) dels regidors de Som de Castellar-PSC 
Vots a favor:     QUATRE  ( 4) dels regidors d’ERC 
Abstencions :     SIS        ( 6) dels regidors de Decidim Castellar i CDC 
 
El Sr. Alcalde posa en coneixement que pel que respecte a la següent moció s’ha 
presentat una instància per part de l’associació de veïns de Sant Feliu per tal que 
puguin intervenir en el plenari per explicar aquest manifest. 
Tal com esta previst en el reglament orgànic municipal el que preveu primer un 
debat entre els diferents grups polítics i després la última paraula serà pel veïns i 
per acabar serà la votació. 
  
 
9.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC I DECIDIM CASTELLAR DE 
SUPORT AL MANIFEST DEL RIU RIPOLL. 
Intervé en primer lloc el regidor d’ERC Sr. Ferran Rebollo, 
La Conca Alta del Riu Ripoll presenta, en comparació amb la resta de la conca, un 
estat de desatenció preocupant. No obstant el tram del riu en el seu pas pel terme 
municipal de Castellar mereix qualificacions més severes. Un dels adjectius hauria 
de ser, sens dubte,  el de deixadesa al constatar que no ha rebut, durant massa 
temps, les mínimes atencions per part de l’administració municipal. 
El riu Ripoll ha estat, en gran part, responsable del que es avui Castellar del Vallès. 
Però en l’etapa més contemporània ha estat un recurs natural desaprofitat. 
Una constatació d’aquest estat deplorable del riu el tenim en les queixes rebudes 
per part del veïnatge més proper. L’Associació de Veïns Airesol A+B, l’Associació de 
Veïns  del Racó, l’Associació de Veïns de Sant Feliu del Racó, l’Associació de Veïns  
de les Arenes i el Viver Tres Turons i altres associacions que han fet un manifest on 
denuncien el deteriorament progressiu de la llera del Riu Ripoll, manifesten queixes 
i peticions no ateses ni contestades i proposen un seguit d’actuacions urgents. 
Els redactors del manifest indiquen que, en els mesos d’estiu, augmenta molt el 
nombre de persones que accedeixen al riu i, per tant, s’incrementa notablement la 
problemàtica que consisteix, essencialment, en manca de civisme, brutícia, 
activitats no apropiades a la zona, perill d’incendi, dificultats d’accés i mobilitat, etc. 
Aquesta circumstància fa que les mesures siguin urgents i d’aplicació per aquests 
mesos d’estiu. 
ERC i Decidim, després de contactes i reunions amb els veïns afectats donem ple 
suport al Manifest Riu Ripoll presentat per les Associacions i Entitats signants i 
presentem, a més a més, aquesta moció, per tal que siguin aprovats els següents 
acords. 



Per evitar confusions amb altres possibles manifestos similars incloem el manifest a 
que ens referim.  
ERC i Decidim, després de contactes i reunions amb els veïns afectats donem ple 
suport al Manifest Riu Ripoll presentat per les Associacions i Entitats signants i 
presentem, a més a més, aquesta moció, per tal que siguin aprovats els següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar ple suport al Manifest Riu Ripoll i demanar que siguin ateses les 
seves demandes. 
SEGON.- Efectuar una poda i neteja de les zones d'accés al riu. Especialment de 
les més freqüentades. 
TERCER.- Senyalització dels accessos amb rètols informatius que afavoreixin el 
compliment de la normativa d'ús d'espais naturals. 
QUART.- Tancament de les zones utilitzades indegudament com a aparcament. La 
carretera és d'un sol carril i de doble sentit i l’ocupació d’espai de trànsit per part 
dels cotxes mal aparcats possibilita accidents. 
CINQUÈ.- Vigilància de la Unitat de Medi Natural de la policia local ja que en les 
seves  funcions té les tasques de vigilància, seguretat i control d’accés a les zones 
rurals del terme municipal, la protecció de la flora i la fauna, la mediació en l'àmbit 
rural, el control d'abocaments incontrolats i les tales d'arbres. 
SISÈ.- Promoure una campanya de sensibilització sobre el valor ambiental, 
patrimonial, natural i social del riu. Podria anar dirigida especialment a la gent que 
ve de fora de Castellar. I el mètode podríem ser plafons informatius. 
SETÈ.- Proposar l’adequació d’una zona d’aparcament. 
VUITÈ.- Informació als veïns afectats de les mesures preses. 
 
Intervé, per Som de Castellar-PSC, el regidor Sr. Aleix Canalis, El nostre grup 
municipal votarà en contra d’aquesta moció, per la manera en que el grup 
municipal d’Esquerra Republicana ha instrumentalitzat els representats d’algunes 
de les entitats veïnals signants, les quals ens han fet avinent la seva incomoditat 
sobre com s’ha gestat aquesta moció.  
La bona voluntat i l’esperit constructiu que respira bona part del manifest, no és 
correspon amb el to agre i tendenciós amb què vostès han redactat la present 
moció.   Vostès han estat matussers en les formes, han estat poc clars amb quina 
era la finalitat última d’aquesta moció amb el conjunt dels signants i pel què ens 
consta també, han estat, com a mínim, opacs amb el grup de Decidim que els van 
fer confiança a l’hora de presentar-la avui conjuntament.  
Ara bé, que avui votem en contra d’aquesta moció, no vol dir que no compartim 
bona part de les inquietuds que s’expressen en el manifest. 
Som perfectament coneixedors de les dinàmiques negatives per l’entorn i la 
convivència , que en determinades èpoques de l’any, persones amb poc civisme 
provoquen al nostre entorn fluvial. No només al Ripoll sinó també a d’altres indrets 
com el torrent del Castelló. 
També som coneixedors que, com a mínim dues, de les entitats signants 
l’Associació de Veïns de Sant Feliu i l’AV de les Arenes, fa anys que venen treballant 
per millorar l’entorn del riu al pas per les seves urbanitzacions. Ambdues sempre 
han tingut una actitud col�laborativa amb l’Ajuntament, i mai s’han detectat 
diferències de criteri a l’hora de dur a terme les accions correctores que s’han anat 
realitzant els darrers anys de manera consensuada. 
S’han fet Bans municipals, neteges periòdiques de les zones de màxima afluència  a 
través la concessionària municipal de neteja, també s’han realitat actuacions 
puntuals amb mossos d’esquadra, que son la policia competent pel que fa a la 
regulació del trànsit i l’aparcament a les vies que no son urbanes, per tant la 
carretera de Sant Feliu fins el pont de Turell i també la carretera de Castellar  Sant 
Llorenç Savall. S’han ubicat contenidors a la zona del pont de Turell.   
Per tot això, i tenint en compte que durant aquest mes de juliol des de 
l’Ajuntament, s’ha iniciat una roda d'entrevistes amb associacions de veïns, 
hortolans, empreses i entitats amb la voluntat de conèixer les seves propostes i 



suggeriments abans d'iniciar la redacció del Pla Especial del riu Ripoll, recollim el 
guant llençat pels signants d’aquest manifest, tot prenent nota de les seves 
preocupacions, que també són les nostres, al mateix temps que els convidem a 
participar de manera activa en aquestes trobades que s’intensificaran a partir del 
mes de setembre. 
Intervé a continuació per CDC  la regidora Sra. Bea Garcia, vagi per davant el 
nostre suport amb el contingut i el fons d’aquesta moció, però no compartim en 
absolut la manera com aquesta moció s’ha treballat i arriba a aquets Ple, si es 
tracta de treballar per la millora de les condicions de vida dels castellarencs i 
castellaaresnques, ens hi trobaran sempre, però no es tracta de fer tripijocs i 
penjar-se medalles, ja que si no anem a la una difícilment podrem avançar. Creiem 
que el nostre grup municipal ha estat i esta sempre obert a la col�laboració en 
temes del municipi. La integració del riu en la dinamita de la nostra Vila era un dels 
pilars del nostre programa electoral, malgrat això no hem estat  incloses en cap 
noment en aquest debat. De totes maneres, com he dit abans, el nostre bot serà 
favorable. 
En torn de replica intervé el regidor Sr. Ferran Rebollo  d’ERC, diu que més enllà 
d’aquest punt de vista que ens deia el regidor Aleix Canalis de les formes en les que 
s’ha pogut portar aquesta moció, al final de tot la realitat és la que és, la realitat és 
que la llera del riu estava com estava, la brutícia i era, el incivisme hi es, cotxes 
mal aparcats també, i per això nosaltres amb aquesta moció el que volíem es, que 
juntament amb les diferents associacions  veïnals que aquest tema fos resolt. 
Per Som de Castellar-PSC, el Sr. Aleix Canalis,  intervé per dir que òbviament que 
la realitat és la que és, però d’aquí a dir que no s’ha actuat contra aquesta realitat i 
s’han fet esforços per pal�liar-ne els efectes negatius, hi veiem un cert 
oportunisme. En tot cas no hi ha solucions màgiques davant comportaments 
incívics, la única mesura que hi ha es pedagogia i sanció, i nosaltres treballarem en 
aquesta línia. 
Per Decidim Castellar la regidora Sra. Elisenda Alamany  manifesta que al marge 
d’aquest debat polític, crec que el plantejament de l’equip de govern, políticament 
crec que no es positiu votar en contra d’un manifest que presenten associacions, 
penso que  s’hagués pogut desvincular la moció del manifest d’alguna manera. 
Tampoc voldria que  amb aquest vot en contra, la gent llegeixi que sempre que ses  
crític amb l’equip de govern  hi haurà certes represàlies, jo crec que el sentit crític 
en un  sistema democràtic és legítim i per això m’estranya aquest vot en contra 
tant rotund contra un manifest que signen moltes associacions i entitats, en tot cas 
crec que hi hagués pogut haver-hi un espai per poder evitar arribar fins aquí amb 
un vot en contra per part de l’equip de govern  
Torna  a intervenir el regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, 
simplement tornar a explicitar que el nostre vot es en contra de la moció que s’ha 
presentat,  no contra el contingut del manifest. 
 
A continuació per part de l’Associació de Veïns la Sra. Rosa Martin fa lectura del 
manifest. 
En primer lloc donar les gràcies a tots els membres del Consistori per autoritzar-ne 
a fer la lectura d’aquest manifest. 
MANIFEST RIU RIPOLL 
Primer de tot, volen aclarir que aquest manifest s’ha fet per iniciativa pròpia des de 
les associacions de veïns i veïnes de la zona, on prèviament s’han anat adherint 
empreses. 
Agraïm també el recolzament dels partits polítics CDC, Decidim, ERC i en Comú 
Podem que arrel de les denúncies públiques a les xarxes socials s’han posat en 
contracte amb nosaltres. Les associacions de veïns/veïnes : 
AIRESOL A+B, EL RACÓ, LES ARENES i SANT FELIU DEL RACÓ i les empreses 
VIVER TRES TURONS, SOMNIS DE TARDOR I CAN JULIANA, de Sant Feliu del Racó, 
ens unim en un manifest conjunt per sol�licitar la millora de la zona i l'entorn 



natural del Riu Ripoll, que fa massa temps que està abandonat per part de 
l'administració i ocupat per incívics que no en fan un bon ús. 
S'ha convertit en un espai perillós, brut i inaccessible. Després de molt de temps de 
queixes telefòniques, formularis via web, denúncies a les xarxes socials per part 
d'alguns veïns i veïnes, a dia d'avui no hem obtingut resposta adequada sobre 
aquest tema. Sempre s'ha respost des de l'administració amb un: "No podem fer-hi 
res" o un "No és competència nostra" 
No pateixin, ens hem unit tots i totes i els hi portem un llistat de la feina a fer.  
Fa temps que de forma individual o en grup i sempre de manera voluntària, per 
part d'alguns veïns i veïnes que han actuat, netejant la zona, recollint la brossa, 
avisant a la canalla dels perills que es poden trobar etc... 
Sol�licitem el següent: 
1. Millora de l'accés a la zona del riu 
1.1 Arranjament dels camins per millorar l'accés a peu 
1.2 Ubicar zones d'aparcament de cotxes, motos i bicicletes 
1.3 Senyalització dels accessos, perills i rètols informatius del compliment de la 
normativa d'us d'espai natural i públic. 
1.4 Tancament i/o protecció corresponents als laterals de la carretera, per tal que 
no es pugui fer un aparcament indegut, ja que la carretera és d'un sol carril i doble 
sentit i es converteix en una zona de perill a l'hora de circular els vehicles i 
vianants.  
2. Neteja de plantes i arbreda 
2.1 Poda de la zona de la platgeta ubicada sota el pont de Turell que actualment és 
inaccessible des de fa anys i de tot l'entorn d'accés als gorgs i camins. 
3. Seguretat ciutadana:  
3.1. Demanem vigilància diària amb motiu dels comportaments incívics d'alguns 
usuaris, advertiments i penalització d’infraccions de civisme i seguretat, si s’escau, 
especialment en els mesos entre juny i setembre.  
3.2 Deixalles i brutícia (vidres trencats, envasos, restes d’excrements tant humans 
com d'animals domèstics), preservatius usats, xeringues, entre d'altres.  
3.3 Actituds i comportaments incívics com: Crits, amenaces, insults i assetjament 
verbal. 
4. Caldria més vigilància 
4.1 Forestal 
4.2 Seguretat ciutadana 
4.3 Civisme, segons l'ordenança vigent 
5. Incendis o accidents 
5.1 Quin protocol a seguir tenim en cas d'incendi i/o accident i sistema d'evacuació 
de les zones. 
Davant tot l'esmenta't sol�licitem que l'ajuntament prengui mesures i accions 
immediates, i que puguin ser contemplades i efectuades en pressupostos 
municipals i de programes de govern en un futur, les actuacions següents: 
- Campanya de sensibilització i civisme tant per l'entorn com pel riu 
- Contractació de personal (plans d'ocupació) d'agents forestals, agents cívics i 
ampliació de la brigada de neteja, de parcs, jardins i zones de camins forestals. 
-  Dispositiu policial específic per la zona 
- Incloure en el programa educatiu a les escoles, formació vers la defensa i la 
protecció del riu i l'entorn 
- Promoure campanyes de salut pública per la presència d'insectes i rèptils a les 
zones. 
 
Es per tot el qual posem veu a uns fets que ens preocupen als ciutadans i 
ciutadanes de: 
AIRESOL A+B, EL RACÓ, LES ARENES i SANT FELIU DEL RACÓ i les empreses 
VIVER TRES TURONS, SOMNIS DE TARDOR I CAN JULIANA, de Sant Feliu del Racó. 
A les urbanitzacions hi viuen unes 3.000 persones, també com altres usuaris de la 



zona que venen de Castellar del Vallès i rodalies. Recordem que a l’estiu la població 
s’incrementa un 40% per les segones residencies. 
Esperem  confiem en aquest govern format pels diferents partits politics i dins de 
cada un dels seus papers, que no sols ens escoltin sinó que també actuïn ja!! 
Castellar del Vallès 19 de Juliol de 2016. Document de manifest signat pels 
presidents de les associacions de veïns esmentades 
A continuació voldria fer lectura d’un escrit que ens ha fet arribar l’Associació de 
veïns de les Arenes i que diu: 
“L’associació de Veïns de les Arenes de Castellar del Vallès subscriu els manifestos 
promoguts per diverses formacions polítiques i entitats ciutadanes dels municipis 
situats a la conca del riu Ripoll en els que es proposa treballar conjuntament per 
protegir i recuperar els valors naturals, patrimonials, paisatgístics i socials de la 
llera del riu Ripoll i, alhora, promoure l’ús sostenible dels seus recursos perquè, en 
els propers anys, esdevingui un eix estratègic de desenvolupament de la comarca. 
En les reunions que s’ha participat, aquesta AVV ha tingut coneixement de 
l’existència d’estudis, projectes i iniciatives molt interessants que s’han realitzat per 
la protecció del riu Ripoll, però també s’ha posat de manifest l’existència d’usos 
conflictius no ordenats que requereixen d’actuacions urgents per tal d’evitar la 
progressiva degradació del riu i el seu entorn. 
En aquest sentit l’AVV de les Arenes, conscient de la gran complexitat d’interessos i 
de competències que conflueixen en un àmbit territorial tan ampli com és la conca 
del riu Ripoll, adverteix del risc de defensar interessos privats i/o  partidistes i 
proposa impulsar un ampli procés participatiu que garanteixi el consens i la força 
necessària per endegar un projecte d’interès públic d’aquesta magnitud. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA 
Vots a contra :   ONZE     (11) dels regidors de Som de Castellar-PSC 
Vots a favor:     DEU       (10) dels regidors d’ERC, Decidim Castellar i CDC 
Abstencions :     CAP 
 
10.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE SOM DE CASTELLAR-PSC, ERC 
DECIDIM CASTELLAR I CDC EN DEFENSA  DEL DRET A L’HABITATGE I DE 
MESURES PER AFRONTAR A POBRESA ENERGÈTICA. 
El Sr. Alcalde intervé dient que en comissió informativa és va quedar que no es 
faria intervenció per part dels grups municipals i es procediria directament a la 
lectura per part d’una membre de la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca. 
ATÈS que la Llei 24/2015, de 29 de juliol, de mesures urgents per a afrontar 
l’emergència en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica proporcionava eines a 
les Administracions per fer front als desnonaments, els talls de subministraments i 
per a mobilitzar els habitatges buits, però la suspensió parcial acordada pel Tribunal 
Constitucional com a conseqüència de la presentació d’un recurs 
d’inconstitucionalitat per part del Govern de l’Estat deixa sense cobertura legal 
l’obligatorietat dels grans tenidors d’habitatges d’oferir un lloguer social, així com la 
mobilització dels habitatges buits a través de la figura de la cessió obligatòria, entre 
d’altres aspectes. 
ATÈS que la part de la llei que no ha estat suspesa obliga les Administracions a 
reallotjar la població que perd l’habitatge i a donar ajuts al pagament del lloguer 
per a evitar-lo. 
ATÈS que per tal de poder complir amb la llei i amb l’objectiu d’assegurar que no hi 
hagi un retrocés en els nivells de protecció que estableix la norma, i de donar 
resposta als setze mil desnonaments l’any que es produeixen a Catalunya, és 
imprescindible amb urgència mobilitzar els habitatges buits (100.000 habitatges 
buits de titularitat de les entitats financeres l’any 2013). 
ATÈS que per tal d’assolir aquests objectius són d’aplicació altres normes legals, 
tals com el Decret llei 1/2015, de 24 de març, de mesures extraordinàries per a la 
mobilització dels habitatges provinents de processos d’execució hipotecària i la Llei 
18/2007, de 28 de desembre, del dret a l’habitatge. 



ATÈS que el Decret Llei 1/2015 de 24 de març, disposició addicional primera es 
crea un REGISTRE DE VIVENDES BUIDES I VIVENDES OCUPADES SENSE TITOL 
HABILITANT, obligant a les persones titulars de vivendes que es troben en els 
supòsits que preveu la disposició addicionals 24 de la llei 18/2007 de 28 de 
desembre (vivendes adquirides mitjançant execucions hipotecaries o 
compensacions o pagaments deutes), a comunicar a l’agència Habitatge Catalana, 
en el termini de tres mesos des de l’entrada en vigor del decret, tota la informació 
prevista en la disposició addicional. 
Disposició addicional Segona 
Les companyies subministradores de serveis vivenda han  de col�laborar amb 
l’Administració i proporcionar, sense que sigui precís el consentiment de les 
persones afectades, la informació que es requereixi per a la identificació i control de 
les vivendes buides, especialment quant les vivendes es trobin en àrees de 
demanda residencial forta i acreditada. 
ATÈS que, de la mateixa manera, ara més que mai cal protegir les 320.000 
persones que pateixen pobresa energètica i, en aquest sentit, la part de la llei 
24/2015 que continua vigent ho permet. 
ATÈS la llei 15/2015 preveu en el seu article numero 2 el Dret de Tanteig i 
Retracte.  La transmissió de les vivendes adquirides en un procés de execució 
hipotecaria o mitjançant compensació o pagament de deute amb garantia 
hipotecaria que estiguin situades en àrees de demanda residencial forta i acreditada 
i que hagin sigut adquirides desprès de l’entrada en vigor de la llei 15/2007 de 28 
de desembre, del dret a la vivenda, esta subjecte al dret de tanteig i retracte de 
l’administració de la Generalitat. 
La decisió de transmetre la vivenda s’ha de comunicar per part del titular 
transmissor a l’Agencia de l’Habitatge de Catalunya. La notificació té que incloure la 
informació que estableix l’article 89.2 i 89.3.a i b de la mencionada Llei, el preu de 
venta previst, una declaració expressa de l’estat d’ocupació de la vivenda, així com 
la valoració justificada sobre el seu estat de conservació. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Realitzar un cens per detectar tots els habitatges que no estan complint 
amb la funció social, tal com es contempla a la Llei 18/2007, de 28 de desembre, 
del dret a l’habitatge, per tal de mobilitzar-los cap a habitatge social, sense que 
això produeixi cap retard en l’aplicació de les sancions que contempla aquesta 
norma per als habitatges ja identificats. Sol�licitar el registre de vivendes buides a 
l’Agència de l’Habitatge de Catalunya 
L ’esmentat cens estarà resolt abans de finalitzar el mes d’octubre del present any. 
El registre es mantindrà periòdicament actualitzat, no mes de tres mesos. 
SEGON.- Amb la finalitat de no permetre l’especulació amb la vivenda, aquest 
ajuntament s’informarà de les possibles transmissions de vivendes i el seu preu, a 
més a més de si els recursos disponibles (dotació pressupostària, multes, etc ..) ho 
permeten es puguin adquirir aquestes vivendes per a lloguer social. 
TERCER.- Desplegar tot allò que és de competència municipal de la part de la Llei 
24/2015, de 29 de juliol, que no ha estat suspès pel Tribunal Constitucional, 
especialment allò que es refereix als protocols a formalitzar amb les companyies de 
subministraments per a evitar la pobresa energètica. 
QUART.- Explorar conjuntament amb el Consell Comarcal del Vallès Occidental i la 
Generalitat de Catalunya si existeixen possibilitats   que avalin als ajuntaments a 
continuar aplicant mesures d’emergència social en l’àmbit de l’habitatge, per tal de 
poder desenvolupar al màxim els reglaments que ja existeixen i les polítiques de 
cessió d’habitatges buits. 
CINQUÈ.- Desplegar una campanya que informi a la ciutadania dels seus drets en 
matèria d’habitatge i pobresa energètica , així com les vies per assegurar-los i la 
possibilitat de denúncia en cas de vulneració. 
SISÈ.- Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a: 



a) Signar de manera immediata els acords o convenis amb les companyies de 
subministrament d’aigua potable, de gas i d’electricitat a que es refereix l’article 6.3 
de la Llei 24/2015, de 29 de juliol, de mesures urgents per a afrontar l’emergència 
en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica, per a garantir que concedeixin 
ajuts a fons perdut a les persones en situació de risc d’exclusió residencial o els 
apliquin descomptes molt notables en el cost dels consums mínims. 
b) Incrementar la dotació pressupostària destinada a polítiques públiques 
d’habitatge. 
c) Obrir urgentment la convocatòria de nous ajuts de lloguer per a aquest any i 
posteriors, en forma de convocatòria oberta permanentment, amb l’objecte d’evitar 
milers de desnonaments de lloguers de petits tenidors. Per a això és imprescindible 
augmentar la dotació pressupostària destinada a ajuts per al pagament del lloguer. 
d) Ampliar les àrees de demanda residencial forta i acreditada, perquè hi incloguin 
més municipis que es puguin beneficiar de les mesures de mobilització 
d’habitatges. 
SETÈ.- Traslladar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, al 
Parlament de Catalunya I A LA Plataforma d’Afectats per la Hipoteca. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
 
11.- ASSUMPTES SOBREVINGTS 
No n’ha ha. 
 
12.- PRENDRE RAÓ DE LA RENÚNCIA AL CÀRREC DE REGIDOR DEL SR. 
JOAN MOYÀ KÖHLER 
ATÈS que en data 12 de juliol de 2016  amb registre d’entrada número 8333,  el 
senyor Joan Moyà Kholer ha presentat escrit de renúncia al seu càrrec i acta de 
regidor de l’Ajuntament de Castellar del Vallès. 
ATÈS que la referida renúncia s’ha de fer efectiva davant el Ple municipal. 
 
FONAMENTS DE DRET 
- Llei 7/1985, de 2 d’abril de bases del règim local. 
- Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim electoral general. 
- Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 
- Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament 
d’organització, funcionament i règim  jurídic de les entitats locals. 
- Reglament orgànic municipal, aprovat pel Ple DE L’Ajuntament de Castellar del 
Vallès. 
- Instrucció de 10 de juliol de 2003, de la Junta Electoral Central, sobre substitució 
dels càrrecs representatius locals. 
 
Vist el que preveuen els articles 19.1.l) i 182 de la llei orgànica 5/1985, de 19 de 
juny, del règim electoral general, en relació a la substitució de càrrecs 
representatius locals, atribuint-se a la Junta Electoral Central, l’expedició de 
credencials als regidors en casos de vacant per renúncia, quan hagin finalitzat el 
seu mandat les Juntes Electorals de Zona, en relació al procés electoral de 
renovació de càrrecs municipals, com és el cas. 
Vist el que regula la instrucció de 10 de juliol de 2003, de la Junta Electoral de 
Zona, sobre substitució de càrrecs representatius locals, on s’estableix com efecte 
de la renúncia, la pèrdua del càrrec de regidor, havent de prendre raó el Ple 
municipal i d’indicar el nom de la persona que a criteri de la Corporació 
correspongui cobrir la vacant, de forma prèvia a la tramitació de l’expedient davant 
la Junta Electoral Central. 
És per la qual cosa que es proposa al Ple l’adopció del següent 
ACORD: 



Prendre coneixement de la renúncia al seu càrrec i a l’acta de regidor de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, presentada pel Sr. Joan Moyà Kholer, que serà 
efectiva el dia 21 de juliol desprès de la celebració del Ple del Consell Comarcal, 
agraint els serveis prestats en l’exercici del càrrec i la professionalitat i defensa dels 
interessos del municipi de Castellar del Vallès, amb què ha actuat en tot moment. 
 
INTERVENCIONS 
El regidor  Sr. Joan Moyà, per Decidim Castellar, pren la paraula i diu: 
Bé, ho faré curt perquè el temps que he pogut estar aquí no mereix un adéu massa 
llarg. I centraré aquestes paraules en dues explicacions que m’he donat a mi 
mateix i que potser compartides agafen sentit, i un agraïment. 
La primera explicació es refereix a mi; marxo perquè aquest any no serà 
compatible la meva feina i una intensa activitat social. Porto molts anys lligat a la 
política (en minúscules) a molts espais, i ara m’agafo una petita pausa per poder 
acabar coses que sento que sinó no podria encarar. Però no m’enganyo i se 
perfectament que no desconnectaré, seguiré amb el cap  ficat en política (en 
minúscules i en majúscules), i fent el possible perquè Castellar sigui el millor espai 
que pugui imaginar, buscant la manera d’articular diferents maneres de viure i 
entendre el món. Des de la feina, des de Decidim, la PAH, o allà on acabi 
participant d’alguna cosa. 
La segona explicació ÉS sobre el sentit d’aquest canvi a l’espai que he ocupat aquí, 
com a regidor del meu poble. 
Aquí dins he pensat sovint en Hannah Arendt,  no puc culpar a ningú en concret 
perquè les coses no vagin com crec que haurien d’anar en un espai ideal, o sí. Però 
el que realment converteix la democràcia en quelcom que no reconec és tota la 
tecnologia, tot el sistema (els partits, els jocs de representació, la burocràcia...), 
que en teoria es disposen al seu servei per a sustentar-la. Una tecnologia, o un 
sistema, que només com a tall d’exemple sustenta que en aquesta sala es diguin 
coses com “tu sempre fas la mateixa trampa, sempre parles de persones”. I com 
aquest, molts exemples. 
Sincerament, amb gestos com els d’avui veig més clar que mai que Decidim 
Castellar és indispensable. Calen laboratoris de democràcia com aquest, 
assemblees obertes on entre totes puguem decidir què volem que sigui el nostre 
poble, sense cap més afany. Crec que la nostra praxi demostra que pot haver-hi 
política sense avantposar possibles guanys particulars. Hem de trobar la manera de 
facilitar que la gent pugui passar per la representació institucional sense més, que 
sigui fàcil poder tornar a la feina. Entenc que dotze anys vivint amb un bon sou, i 
amb dificultats per re-enganxar la vida que tenies abans, pot ser un bon motiu per 
aferrar-s’hi, amb tota la bona voluntat del món. Però si no trobem la manera, el fi 
últim del que fem passa a ser guanyar eleccions i la supervivència d’un partit, i 
lluitar per un model de poble hi queda supeditat. 
Em ressona la frase del gran ninotaire Català, Perich: “els polítics són a la 
democràcia, el mateix que un gigoló és a l’amor”. 
Em sap greu reconèixer avui que la política en majúscules no és l’espai que més he 
gaudit. Ha tingut coses molt bones, però marxo amb la sensació d’haver sigut una 
mica... gigoló. He vist també que és fan coses de manera molt seriosa i es prenen 
bones, i males decisions de forma molt meditada, però crec que tots som 
conscients que fem una mica de teatre, i no ho diem (com al teatre), perquè ens 
sembla que NO dient-ho podem mantenir el somni. Però com va dir un republicà 
andalús mort a l'exili de la Catalunya Nord: Machado “Si es bueno vivir, todavía es 
mejor soñar, y lo mejor de todo, despertar.” Marxo somniant, però amb ganes de 
despertar i que tot plegat desperti. Marxo convençut que tot està per fer, i que tot 
és possible. 
I com deia a l’inici, acabo l’adéu agraint molt ràpidament a la institució i a tots els 
que sou aquí presents, als regidors i les regidores, a les treballadores i treballadors 



de l’ajuntament, moltes gràcies per tot. Crec que gràcies a molts i moltes de 
vosaltres això ha sigut més fàcil, i us estic sincerament agraït. Òbviament, també, a 
Decidim, i per tant a la gent que en forma part, que n’ha format part, que l’ha 
sentit propera i l’ha votat o s’hi ha acostat en algun moment pel que sigui, o pensa 
en fer-ho. Gracies a tots i a totes. 
I no hauria de fer-ho, però voldria personalitzar pel que implica aquest adéu d’avui, 
en les persones de la Conxi, el Jordi i (una molt especialment) en l’Elisenda, perquè 
m’han fet costat físicament (i no només). També gràcies al Xavier Bella i a l’Alba 
Martí, que no han pogut entrar però que estic segur que s’hi haguessin deixat la 
pell i ho haguessin fet molt bé, perquè els conec. I sobretot a la Bet, que 
s’incorpora i deixa Decidim amb un 75% de dones al grup. Però no només per això, 
sinó perquè no se m’acut ningú al món que m’hagués fet més il�lusió que ella per 
fer-me el relleu, de veritat. I això encara que se que em farà patir. Moltes gràcies a 
totes, ens trobem als carrers! 
El Sr. Alcalde,  intervé dient que en nom dels regidors de l’equip de govern donar-
li les gràcies, ha estat una estada curta, molt curta però intensa i l’agraïm tota la 
feina que ha fet, que fa i que sabem del cert que continuarà fent durant els propers 
anys, estigui o no formant part d’aquest plenari del consistori de l’Ajuntament de 
Castellar, i per tant en aquest nous horitzons els quals se li obren, en aquesta nova 
etapa esperem molts èxits i poder-nos retrobar per aquest espai de convivència que 
no deixa de ser el nostre municipi, Castellar. 
Per ERC el Sr. Rafa Homet, intervé per dir que agraeix la col�laboració de tot 
aquest temps, curt i dir-li que continuarem treballant perquè quan torni hi hagin 
coses que ja estiguin fetes i moltes coses que per fi hagin sigut possibles. 
Per CDC la Sra. Bea Garcia, intervé tot donant les gràcies per la seva implicació, 
per la seva complicitat i desitjar-li d’aquí en endavant tot els èxits possibles. 
      
 
13.- PRECS I PREGUNTES 
Pregunta que formula Decidim Castellar, la regidora Sra. Conxi Gracia. 
En data 3 de juny de 2016 es va rebre resposta a la nostra instància de 26 d’abril 
de 2016 en la que sol�licitàvem estudi d’una solució que permeti creuar els vianants 
a l’alçada dels horts del Brunet. 
Se’ns comunica que l’Ajuntament va incorporar aquesta petició al projecte de carril 
bici entre el nucli urbà i Sant Feliu del Racó i al projecte constructiu de dues 
parades de transport  públic a les entrades de les urbanitzacions Airesol C i AB 
sol�licitat a la Diputació de Barcelona. 
Atès que l’administració titular de la carretera B124 és la Generalitat de Catalunya, 
el Parlament, el passat 6 de juliol va aprovar una proposta de resolució sobre 
aquests projectes de millora de seguretat de la carretera B124 entre Sabadell-
Castellar-Sant Llorenç. 
Per tot el que s’ha exposat es formulen les següents preguntes: 
1.- Es contempla com a millora de seguretat de la carretera B124 l’actuació del pas 
de vianants a l’alçada dels horts del Brunet?. 
2.- Si es contempla aquesta actuació, quin tipus de pas de vianants es realitzarà?  
3.- Per quina data està prevista l’actuació?. 
 
 
Respon el regidor  Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, i diu que 
malauradament, si be aquesta demanda s’ha fet de manera reiterada, a data 
d’avui, Generalitat de Catalunya, que es l’administració que té la competència per 
fer qualsevol intervenció a la carretera B124, a hores d’ara ens ha dit que no 
considera tècnicament viable ni convenient la ubicació d’un pas de vianants en 
aquesta zona. D’altra banda s’està treballant amb Diputació de Barcelona el 
projecte de carril bici que ha d’unir en un futur el casc urbà amb Sant Feliu del 
Racó, ens consta que hi ha alguns mapes preliminars, algunes opcions per creuar la 
via, però en cap cas, en aquest punt i per tant estem a la expectativa que ens 



lliurin el projecte definitiu per veure quina es la millor solució tècnica que ens 
proposen por poder creuar amb seguretat al B124. Així doncs no es contempla 
l’actuació a curt termini ni cap data prevista perquè es dugui a terme. 
Pregunta que formula Decidim Castellar, el regidor Sr. Joan Moyà,  
Atès els nombrosos problemes que ha generat la concessió de l’explotació de 
l’activitat del Casino del Racó, a l’empresa Racó de Castellar Esport, SL, i a les 
nombroses molèsties que provoca entre molts veïns i veïnes de la zona, ens 
disposen a preguntar algunes qüestions referents a la seva activitat: 
1.- L’any 2012 es va fer efectiva la concessió de l’explotació a Racó de Castellar 
Esports, i amb la concessió existia el compromís per part de l’empresa de fer una 
sèrie d’inversions per adequar les instal�lacions. (1.1)-. Quina era la quantitat que 
estipulava la cessió i en quin concepte? (1.2)-. S’han realitzat aquestes inversions? 
(1.3)- Quina quantitat s’ha destinat a cadascuna de les actuacions que l’empresa ha 
dut a terme? (1.4)- Quin seguiment fa l’ajuntament d’aquestes inversions?. 
2.- Aquest darrer any es van realitzar unes obres per a la construcció d’unes pistes 
de pàdel. (2.1.)- Tenien els permisos de l’Ajuntament quan van començar les 
obres? (2.2) Si no és així, com va fer constar un veí de la zona a través d’una 
queixa formal a l’Ajuntament, quines accions s’han empès per part de l’Ajuntament 
en aquest sentit? (2.3)- Sobre aquestes obres s’ha mirat, seguint la demanda dels 
veïns, si les contractacions de les obres i de totes les persones que hi treballaven 
s0ha fet de forma correcta per part de l’empresa? (2.4) – Que s’ha fet en aquest 
sentit?. 
Aquesta obra va necessitar d’una grua de gran tonatge. En aquest sentit; (2.5)- 
L’empresa va demanar permís? (2.6) – Per què la grua no estava senyalitzada, ni 
es va preparar el carrer per a la seva activitat? (2.7) – Que ha fet l’Ajuntament en 
aquest sentit?. 
3- Aquestes obres a més van suposar un incendi que es va propagar més enllà de 
les pròpies instal�lacions del Casino, afectant a les cases veïnes i produint danys 
materials a diverses cases, a més de suposar un perill evident per la vida de 
diverses persones (gent gran i nens petit inclosos). Preguntem: (3.1) – Que ha fet 
l’Ajuntament respecte a quest fet tant greu? (3.2)- l’empresa o la seva 
assegurança, pagaran les despeses que ha provcat a l’Ajuntament aquest incendi? 
(3.3)- Respecte a l’informe enviat al Jutjat de Guardi i al Ministeri fiscal 
(620908/2015), quina ha sigut la resposta rebuda? (3.4) Què es preveu fer a partir 
d’ara, i en aquest sentit des de l’Ajuntament?. 
En aquest mateix sentit, atès que l’empresa es vas comprometre a realitzar els 
treballs de rehabilitació de les pistes de tennis i de l’entorn de les mateixes, que es 
troben en el terreny propietat de la Parròquia de Sant Feliu del Racó a l’entrada del 
poble i que tenen arrendat;  (3.5)- S’espera que aquests treballs es realitzin aviat? 
(3.6)- S’aprofitarà per arranjar els efectes de l’incendi que ha deixat sense 
vegetació l’espai entre la carretera i les pistes de pàdel?. 
4.- Atès que el Racó d’Esports no deixa de ser un espai municipal, i atesa la gran 
inversió que s0hi havia de fer; (4.1)- Ens podeu dir si és un espai accessible a 
persones amb diversitat funcional? (4.2)- Si no és així, per què. I per què 
l’Ajuntament no va preocupar-se de fer aquest espai accessible per a persones amb 
diversitat funcional? (4.3) – Què té previst fer en aquest sentit, donat que 
l’accessibilitat és un dret i l’Ajuntament n’ha de ser garant, i més després de 
l’aprovació, al darrer ple, de la creació d’una taula d’accessibilitat?. 
5.- I la darrera pregunta en referència a aquest tema. Atès que el límit de 
contaminació acústica que marca la generalitat  per les zones B1 (zones amb sol 
d’ús residencial a més de transporti/o d’activitats) on es situen les pistes de pàdel 
del Racó d’Esports, es situa en 60 decibels, i que el registre fet per part de la 
diputació de Barcelona a la zona se situa, de mitjana , entre 55-60 decibels segons 
el dia i l’hora, amb cops superiors a aquest impacte. Atès a la naturalesa del so, 
que és amb alts i baixos, i que es donen amb cadències i ritmes imprevisibles, amb 
l’extra d’estrès que això provoca,sent a més en hores de descans. Atès  a més que 
l’activitat de les pistes s’allarga sovint més enllà de les 22 h. I que tot això ha sigut 



tramès també per part de veïns i veïnes de la zona. Preguntem: (5.1)- l’Ajuntament 
sap quins horaris ha de segur l’empresa conforme a llei per a  la realització de 
l’activitat? (5.2.)- Què te previst fer l’Ajuntament en aquest sentit respecte al sol 
que produeix aquesta molèstia manifesta i constant, i l’afectació sobre la salut de 
veïns i veïnes de la zona? (5.3)- Es va fer al seu dia un estudi sobre l’impacta que 
tindria la concessió del permís d’aquest tipus d’obra sobre les persones que viuen a 
la vora del recinte? Si no es va fer, per què? (5.4)- S’ha fet algun estudi del cost 
que suposaria la seva insonorització? O és previst, de fer-lo? (5.5)- Si no es 
considera aquesta opció, quina és la via de solució que preveu l’equip de govern, 
per aquesta situació insostenible?. 
Respon el regidor  Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, dient que a la : 
Pregunta 1.1. La quantitat estipulada era de 300.000 euros per : adequació dels 
entorns de la piscina, construcció de dues pistes de pàdel, construcció d’una mini 
pista de futbol, adequació de tres pistes de tennis, equipament del gimnàs de 
d’instal�lació, adequació de l’espai de recepció del primer pis,  adequació de la sala 
d’activitats dirigides del segon pis, compra de software pel control d’accessos de 
d’instal�lació, entre d’altres despeses menors.   
Així mateix una inversió valorada en el seu moment de 148.000 euros destinats a 
realitzar el projecte tècnic i les obres d’adequació de la cuina i la sala del bar 
restaurant, ubicat a la planta baixa. 
Pregunta 1.2   
Sí 
Pregunta 1.3   
Les inversions  descrites a la resposta de la pregunta 1.1 
Pregunta 1.4  
En el moment de l’execució de les obres, es van tramitar les corresponents 
llicències municipals i així mateix, al tractar-se d’un equipament municipal, tècnics 
municipals va realitzar diverses vistes d’obres.  
Pregunta 2.1  
Estava en tràmit. 
Pregunta  2.2 
Acabar el tràmit mitjançant l’aprovació per Decret de la llicència d’obres menors 
sol�licitada. 
Pregunta 2.3 
No 
Pregunta 2.4 
Res, ja que la responsabilitat de les contractacions d’execució de les obres és del 
titular de la llicència i no correspon a l’Ajuntament fer-ne la fiscalització. 
Pregunta 2.5 
No 
Pregunta 2.6 
Ho desconeixem 
Pregunta 2.7 
Res perquè no se’n va tenir coneixement al seu moment 
 
Pregunta 3.1 
Va realitzar un ofici al jutjat i un informe al Departament de Medi ambient de la 
Generalitat 
Pregunta 3.2 
Sí 
Pregunta 3.3 
De moment no hi ha hagut resposta 
Pregunta 3.4 
Res. És un tema a arranjar entre asseguradores  
Pregunta 3.5 i 3.6 
Fruit de les gestions que hem fet des de l’Ajuntament , esperem que si, malgrat 
que el propietari no en té cap obligació legal de fer-ho. 



Pregunta 4.1 
Sí 
Pregunta  4.2 i 4.3 
En ser la 4.1 afirmativa no procedeix respondre-les 
Pregunta 5.1 
Sí 
Pregunta 5.2 
Mediació veïnal, ja que segons les medicions fetes per Diputació de Barcelona, no 
s’està vulnerant la normativa de sorolls. 
Pregunta 5.3  
Desconeixem si es va fer algun tipus d’estudi, ja que l’espai és considerat 
equipament esportiu, com a mínim, des del Pla General de 1978. 
Pregunta 5.4 
En cas de vulnerar alguna normativa, li correspondria al titular de l’activitat o al 
propietari del terreny valorar el cost d’insonoritzar. 
Pregunta 5.5 
La resposta tornaria a ser la mediació veïnal  
 
Pregunta que formula CDC, la regidora Sra. Lidia Urrutia.  Diu que assabentades 
que pel curs vinent està previst eliminar el taller de restauració de mobles de 
l’oferta d’activitats del Mirador, i sabent que aquesta és una activitat amb molt 
bona acollida i molts alumnes inscrit, deixant alhora una considerable quantitat 
d’altres que han d’optar per anar a Sentmenat o quedar sense plaça, preguntem: 
 1.- Com pot ser que durant 4 anys l’espai hagi estat adient i de cop i volta tot són 
inconvenients i dificultats?. 
2.- Com és que s¡elimina aquesta proposta de l’oferta de tallers pel curs vinent, en 
lloc de buscar un espai més ampli i adient per a la realització d’aquest activitat?. 
3.- S’estan buscant alternatives per tal de poder ubicar aquesta activitat en un 
espai més adient?. En quin sentit es busca?. 
4.- Realment a tota la planta inferior del Mirador no hi ha espai suficient on ubicar i 
adequar aquest taller amb alguna petita inversió com la instal�lació d’extractors?. 
5.- Com a regidores del grup de CDC, hem demanat a diferents regidors de l’equip 
de govern un quadrant dels usos del Mirador, aprofitem aquesta pregunta per 
tornar a demanar, i que consti en acta, aquest quadrant  i saber quan se’n farà 
entrega 
Respon el regidor  Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, dient que 

1- L’espai mai ha estat adient, no és un fet nou 
2- S’ha eliminat de l’oferta a fer a l’Edifici del Mirador però s’estan buscant 

ubicacions alternatives 
3- Sí, en d’altres equipaments municipals 
4- No és problema de haver-hi  espai suficient o no, sinó de quines 

característiques ha de tenir aquest espai, que van més enllà de la instal�lació 
d’extractors. 

5- Tenen vostès tota la raó. Tant aviat com tinguem la informació els la farem 
arribar. No més tard de finals d’aquesta setmana. 

Prec que formula ERC, el regidor Sr. Ferran Rebollo, en el passat Ple, ERC van 
presentar una moció en la que demanàvem, la modificació dels requisits amb els 
plans d’ocupació, en els que es tingues en compta la renda familiar alhora de 
avaluar aquesta situació. En principi vam votar a favor d’aquesta moció Decidim, 
CDC i ERC, l’equip de govern no hi va estar d’acord i la moció no va prosperar. 
Dins de l’acta també consta que el Sr. Alcalde va dir que s’establiria un contacte per 
acabar de parlar d’aquest tema i a veure  podríem arribar a un consens. Així doncs 
el prec es mirar de tenir una trobada per poder retornar a la situació que 
plantejàvem. 
També per ERC el regidor Sr. Rafa Homet, fa uns precs: 



1.- Les previsibles onades de calor que comencem a patir, l’any passat es va obrir 
gratuïtament la piscina i entenem que aquest any es continuarà fent igual, en el cas 
d’onades de calor, amb la voluntat de protegir aquell sector de població mes 
vulnerable amb aquestes altes temperatures. El precs que fem es que s’obrin 
també equipaments municipals amb aire condicionat disposat en llocs cèntrics de la 
vila per tal que aquesta població mes vulnerable hi pugui accedir. 
2.- El desfibril�lador situat a la plaça del Mercat, esta situat en una zona de jocs 
habitual de la canalla, i que rep sovint cops de pilota i salta l’alarma. Això a banda 
de les molèsties que pugi provocar el so de l’alarma fa patir també perquè si un dia 
es necessita el desfibril�lador, aquest no estigui espatllat. Per tant demanar que es 
faci el trasllat a una zona mes segura. 
3.- Avui em tingut dues intervencions al ple per això demanem que es reformuli la 
manera com poden fer una intervenció digna, per tant demanem que s’habiliti un 
espai mes digne perquè puguin fer les seves intervencions. 
 
El Sr. Alcalde  desitja bones vacances a tothom. 
  
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les nou de la nit,  s’aixeca 
la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 

 


